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Ouwehand is trots dat 
het al 75 jaar een  
belangrijke bijdrage kan 
leveren aan de huis-
vesting van bedrijven 
en gezinnen. Dat doen 
we met veel plezier en 
passie. Degenen die dat 
doen, beschouwen wij 
dan ook als het belang-
rijkste kapitaal van onze 
onderneming: de mensen 
van Ouwehand!
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VOORWOORD
Voor u ligt de eerste editie van WILLEM, een  
speciaal magazine over Ouwehand Bouw! Mijn opa 
WILLEM Ouwehand (1892) startte in 1943 een  
aannemersbedrijf in Wassenaar. Hij was toen al  
51 jaar, realiseer ik mij nu pas, en het was midden in 
de Tweede Wereldoorlog. Lef had hij dus wel! Het 
bedrijf was zo’n beetje zijn derde kindje dat hij  
moeilijk los kon laten, zo zou later blijken. 

Mijn vader Martin had in de jaren ’50 al twee keer 
bij de notaris gezeten voor de afwikkeling van de 
overdracht naar de tweede generatie met als re-
sultaat dat het weer niet door ging. Toen ik in 1960 
werd geboren was er net zo’n “notaris-momentje” 
geweest, vandaar dat mijn volledige doopnaam wel 
WILLEM Peter Ouwehand is, maar met nadruk stond 
er op mijn geboortekaartje: Wij noemen hem Peter!

In 1961 vond dan toch de overdracht plaats aan 
Martinus Gijsbertus Ouwehand (1926) en mijn vader 
mocht tot 1990 Ouwehand Bouw besturen en aan 
mij overdragen, ik was toen dertig jaar. Inmiddels 
begrijp ik nu op 58-jarige leeftijd pas heel goed 
waarom opa zo lastig afstand kon doen, hij was pas 
18 jaar eigenaar en oprichter. Inmiddels zit de vierde 
generatie Martinus Gijsbertus (1984) in de directie 
en focussen we opnieuw op een overdracht in de 
komende jaren en snap ik mijn opa steeds beter. 

Maar van mijn vader leerde ik gelukkig los te laten 
en door te geven. Drie jaar terug hield ik een presen- 
tatie voor een nieuw project in de boardroom van 
een klant op de veertiende etage in Den Haag. Mid-
den in de presentatie werd ik gebeld en was ik zo 
onbeleefd om op te nemen. Even de gang op en daar 
hoorde ik dat de vijfde generatie Ouwehand was 
geboren en dan gaat er toch even wat door je heen, 
zeker als hij WILLEM Peter Ouwehand (2015) heet...
 
Tot slot wil ik twee groepen mensen bedanken die 
Ouwehand Bouw in de afgelopen 75 jaar hebben ge-
bracht tot wat het nu is. Dat zijn de vrouwen achter 
Ouwehand gedurende de generaties. Zij toonden het 
geduld om naar ons te luisteren of gaven ons wijze 
raad bij dilemma’s. Vandaar dat alle spreekkamers  
bij Ouwehand Bouw op kantoor in Katwijk de meis-
jesnamen dragen van de vrouwen achter Ouwehand, 
namelijk Beijerinck, Vreeken en Hoek.

Ook bedank ik de honderden medewerkers die in de 
afgelopen 75 jaar bij Ouwehand hebben gewerkt. 
Vandaar dat we in dit magazine onze medewerkers 
veelvuldig in beeld brengen en met de groepsfoto 
op de vorige pagina het jubileummagazine openen.

Peter Ouwehand

Van mijn vader 
   leerde ik gelukkig  
los te laten en 
       door te geven
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Inhoud

08  HISTORIE VAN OUWEHAND

18   DE WEDEROPBOUW 
VAN NEDERLAND

26 4 GENERATIES OUWEHAND  

36  PERSONEELSFEEST

38   DE ANDERE KANT VAN  
KEES OUWEHAND

42   INVESTEREN IN STENEN

48   VUTTERSDAG

50   DE ANDERE KANT      
VAN DICK DURIEUX

52   DORCAS: BOUWEN  
AAN DE TOEKOMST

58 UTADOEDAG  

60   DE ANDERE KANT VAN 
MARTIN BARNHOORN

      van ons 
jubileum 
    magazine

62   DUURZAME  
WONINGBOUW  
EN EEN TOEKOMST  
ZONDER GAS

70     FAMILIEDAG KATWIJK

72   FAMILIEDAG GORINCHEM 

74   DE ANDERE KANT  
VAN PETER DE MOL

76   STAKEHOLDERS 
BIJEENKOMST

 
DE ANDERE KANT                         78 
VAN CHIEL BRANDERHORST

ZICHTBAAR DOOR                      80 
DE JAREN HEEN

DE ANDERE KANT VAN                82 
ARIE VAN DER PLAS

BEDRIJFSPANDEN                       84

MENSEN VAN OUWEHAND         88

DE DIVISIES VAN                          92 
OUWEHAND BOUW
&VASTGOEDREALISATIE

COLOFON                                    98

 . . .  EN HEEL VEEL WIST U DATJES  
              EN ANEKDOTES
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Oprichting Firma W. Ouwehand, 
aannemingsbedrijf in Wassenaar, 
door Willem Ouwehand. 

1943

Zoon Martin komt terug uit Neder-
lands-Indië en start als timmerman 
bij vader Willem, die inmiddels 35 
personeelsleden heeft. 

1949

Opening van het door Ouwehand 
gebouwde Hotel Noordzee in 
Katwijk. 

1953

Willem Ouwehand draagt de zaak 
over aan zoon Martin.1961

Opening kantoor met eigen  
kozijnenfabriek en opslag aan de 
Lageweg in Katwijk. 

1976

Overname Wassenaarse Bouw-
maatschappij.1978

Overname Bouwbedrijf De Groot  
uit Gorinchem.1981

Bouw van grote delen van Katwijk-
se woonwijken zoals De Hoornes, 
Koestal en Cleijn Duin.

jaren 
     60

Bouw van o.a. woonwijk Rijnsoever 
fase IV, de brandweergarage in  
Katwijk, woningen aan de Uiterste- 
gracht in Leiden en panden op be-
drijventerrein ’t Heen in Katwijk.

jaren 
     70

Verhuizing van het kantoor van  
het huisadres aan de Parklaan, via 
de Prins Frederikdreef naar het 
Hoornesplein in Katwijk.

Bouw verschillende scholen en 
kerken, zoals o.a. de Triumfator-, 
Ontmoetings- en Open Hof Kerk 
in Katwijk en de Scheppingskerk in 
Leiderdorp. 

19
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8
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 75  Jaar 
OUWEHAND

Willem Ouwehand is 51 jaar oud als 
zijn werkgever, Van der Bent te 
Wassenaar, stopt met zijn bouw-

bedrijf. Het is dan 1943, de Tweede Wereld-
oorlog is in volle gang en de Duitse bezet-
ter bouwt langs de Nederlandse kust een 
gigantisch netwerk van verdedigingswer-
ken: de ‘Neue Westwall’, later genaamd de 
‘Atlantikwall’. Deze linie moet de westelijke 
buitengrens van het Duitse Rijk bescher-
men tegen een invasie van de geallieerden. 
De bouw van deze Atlantikwall leidt ertoe 
dat veel huizen, kerken en pensions aan 
en rond de Boulevard van Katwijk worden 
gesloopt.  
 
De bewoners, onder wie Willem Ouwe-
hand, moeten hun huizen verlaten en elders 
onderdak vinden. Ook Willems huis - dat 
op dat moment nog maar drie jaar geleden 
is gebouwd - is door de Duitsers in beslag 
genomen en gesloopt. 

Willem komt terecht in Wassenaar, waar op 
dat moment zijn werkgever nog woont. Die 
blijkt al snel weinig werk te hebben en om 
in zijn onderhoud te voorzien, begint Willem 
een aannemingsbedrijfje. Bovendien ziet  
Willem op deze manier kans om aan de 
Arbeitseinsatz te ontkomen. Als zelfstandi-
ge werd hij door de Duitsers ontzien. In de 
oorlogsjaren bestaan zijn werkzaamheden 
voornamelijk uit kleine timmerklussen in 
Wassenaarse villa’s. In veel van deze huizen 
zorgt hij ervoor dat de radio’s worden ‘weg 
getimmerd’, zodat deze niet in beslag kon-
den worden genomen door de Duitsers.KO
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“IN DE OORLOGSJAREN BESTAAN WILLEMS 

  WERKZAAMHEDEN VOORNAMELIJK 

   UIT HET ‘WEG TIMMEREN’ VAN DE RADIO’S 

ZODAT DEZE NIET IN BESLAG KONDEN  

  WORDEN GENOMEN DOOR DE DUITSERS”

Overlijden Willem Ouwehand. 1971

Aanbesteding eerste project van 
Ouwehand in Katwijk (1948).

Martin (bovenste rij, derde van links)  
komt terug uit NederlandsIndië (1949).

Bouwkeet bij de bouw van de Groen  
van Prinstererschool in Katwijk (1962).

Katwijk, Rijnmond, 82 woningen.

Rijnsburg, Immanuelkerk (1968).

Katwijk, bouw Boslaan.
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Ook spijkert Willem onbewoonde villa’s 
dicht, waarvan de welgestelde eigenaren 
naar het buitenland zijn gevlucht. Vanuit 
Wassenaar pendelt hij ook regelmatig op 
en neer naar Katwijk om daar klussen aan 
te pakken. Als de Tweede Wereldoorlog 
ten einde komt, is de ravage in Katwijk en 
omgeving groot. Om de wederopbouw van 
het gebied te stimuleren en de getroffen 
onroerend goedeigenaren te compenseren, 
krijgt iedereen wiens pand op last van de 
bezetter is afgebroken, een bouwplicht. 
Deze mensen krijgen een kavel bouwgrond 
toegewezen, met de plicht daarop een huis 
te bouwen. De financiële middelen die de 
overheid hiervoor beschikbaar stelt, komen 
echter pas jaren later (1956) vrij. Voor veel  
mensen is het voor die tijd onmogelijk een 
huis te bouwen. Willem biedt de eigena-
ren uitkomst door de bouwplichten op te 
kopen. Dit biedt volop werk voor Willem 
Ouwehand, die terugkeert naar zijn ge-
boortedorp en zijn handen vol heeft aan de 
bouw van nieuwe woningen in het ver-
woeste Katwijk.

Om al dit werk aan te kunnen, heeft Willem 
personeel nodig. Willem treft het, er zijn 
veel vissers, harde werkers, die vanaf hun 
veertigste liever aan wal werken. Zo kan 
Willem een mooi personeelsbestand op-
bouwen. In 1949 heeft firma W. Ouwehand 
35 man in dienst. Een van die personeels-
leden is zoon Martin, die in datzelfde jaar 
terugkeert van zijn dienstplicht in Neder-
lands-Indië en bij zijn vader in dienst komt 
als timmerman.

Overname Bouwbedrijf Gebr.  
Zevenbergen uit Rotterdam.
  
Martins zoon Peter, derde gene- 
ratie, begint in het bedrijf als  
assistent-uitvoerder.

1983

Verhuizing naar nieuwbouw be-
drijfspand aan de Heerenweg in 
Katwijk.

Peter wordt directeur. 

1986

Martin Ouwehand draagt het bedrijf 
over aan Peter. 1990

Sluiting Rotterdamse vestiging.1993

Ouwehand behaalt ISO 9001  
certificering.1997

1996

Bouw van 154 woningen op voor-
malig vliegveld Ypenburg bij  
Den Haag.

2001

Ter gelegenheid van het 60-jarig be-
staan, start Ouwehand samenwerking 
met Stichting Dorcas, die hulp biedt 
aan de allerarmsten.

2003

Eerste projectontwikkeling: aan-
koop De Keul in Rijnsburg, waar 32 
woningen in eigen beheer worden 
ontwikkeld. Later volgen de projec-
ten Nova en Maribel.

jaren 
     80

Grote woningbouwontwikkelingen, 
zoals Vinkeveld in Noordwijk en De 
Kleis in Uitgeest. 

jaren 
     90

Directie bestaat uit: Peter Ouwe-
hand (algemeen), Ed van der Woude 
(ontwikkeling), Kees Ouwehand 
(Katwijk) en Rob van der Graaf 
(Gorinchem).

Verzelfstandiging verbouw en  
service: Ouwehand Bouw Plus.

Renovaties van ca. 700 woningen 
voor de Katwijkse bouwvereniging.

 75  Jaar 
OUWEHAND

Opening kantoor aan de  
Lageweg in ’t Heen in Katwijk.

Katwijk, “De Vijverhof” 
40 appartementen.

Rijnsburg, De Keul, 
32 woningen (1990).

Heemskerk, Waterakkers, 
85 Woningen (1995).

Noordwijk, Haesduinen,  
46 appartementen (1997).
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“IN 1951 KOMT WILLEMS ZOON MARTIN 

BIJ HEM IN DIENST ALS TIMMERMAN”

Kantoor en werkplaats verhuizen 
naar Avelingen West, Gorinchem.

Katwijk, De Sluispoort,  
36 appartementen en winkels (1992).
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Katwijk, De Sluispoort,  
36 appartementen en winkels (1992).
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In deze naoorlogse periode doet Willem in feite ook 
zijn eerste stappen als projectontwikkelaar. Doordat 
veel mensen met een bouwplicht niet over de finan-
ciële middelen beschikken om een huis te bouwen 
op hun kavel, worden veel van deze percelen aan 
de Katwijkse kuststrook en Boulevard verhandeld. 
Met financiële hulp van zijn zwager, aannemer J. 
Parlevliet, komt Willem in het bezit van verschillende 
kavels en bouwt hier woningen op. Pas in de jaren 
’80 neemt Ouwehand Bouw de volgende stappen in 
de projectontwikkeling. 

Firma W. Ouwehand bouwt echter niet alleen maar 
woningen. Zo pakt het bedrijf eind 1952 het project 
aan om een nieuw hotel te bouwen op de plek waar 
tot de Tweede Wereldoorlog Pension Kruyt was 
gevestigd. 

De gebroeders Kruyt geven architect Geert Drexha-
ge, die in de jaren ’60 verschillende faculteitsge-
bouwen van de TU Delft zal ontwerpen, opdracht 
om een nieuw hotel te tekenen. Ouwehand stampt 
dit hotel aan de Katwijkse Boulevard in een record-
tempo van zes maanden uit de grond. In 1953 volgt 
de feestelijke opening van het fonkelnieuwe Hotel 
Noordzee. 

Niet alleen aan de Boulevard wordt flink gebouwd, 
ook de Boslaan en de Koninginneweg worden gro-
tendeels door Ouwehand (weder)opgebouwd. Er 
volgen verschillende Katwijkse woonwijken zoals De 
Hoornes, Koestal en Cleijn Duin. 

Ook in de jaren ’60 worden er niet alleen woningen 
gebouwd door Ouwehand; ook voor het bouwen  
van scholen en kerken draait het bedrijf zijn hand niet 
om. Zo bouwt Ouwehand in totaal zes kerken, o.a. de 

Triumfator-, Ontmoetings- en Open Hof Kerk en in 
Rijnsburg de Immanuelkerk plus de Gereformeerde 
(vrijgemaakte) kerk aan de Langevaart en in Leider-
dorp de Scheppingskerk.

In 1961, als Willem inmiddels 69 jaar oud is, draagt 
hij de zaak over aan zijn zoon Martin. Deze gaat on-
vermoeibaar door met de bouw van woonwijk Cleijn 
Duin en Rijnsoever, projecten als bejaardentehuis 
Salem, de brandweergarage in Katwijk en woning-
bouw aan de Uiterstegracht in Leiden. Ook worden 
er veel bedrijfspanden gebouwd op het nieuwe 
bedrijventerrein ’t Heen in Katwijk.

Het kantoor van Ouwehand verhuist verschillende 
keren: van het huisadres aan de Parklaan, via de 
Prins Frederikdreef naar het Hoornesplein. In 1976 
wordt het nieuwe kantoor aan de Lageweg geopend 
met een eigen kozijnenfabriek en opslag. Naast 
mensen in de bouw zijn er nu een bedrijfsleider, 
een calculator en een dame voor de administratie 
in dienst. Toch vindt Martin Ouwehand het nog niet 
genoeg. Met alleen bouwen in Katwijk zijn er te wei-
nig mogelijkheden voor uitbreiding. Daarom neemt 
hij in de jaren ’70 en ’80 de Wassenaarse Bouw-
maatschappij, Bouwbedrijf De Groot uit Gorinchem 
en Bouwbedrijf Gebroeders Zevenbergen uit Rotter-
dam over. In 1982 wordt in Gorinchem een tweede 
vestiging van Ouwehand Bouw geopend.

In 1983 treedt de derde generatie Ouwehand aan in 
het bedrijf als Martins zoon Peter in dienst komt als 
assistent-uitvoerder. In 1986, wanneer Ouwehand 
Bouw zijn intrek neemt aan de Heerenweg, wordt 
Peter directeur en in 1990 zal hij het stokje van zijn 
vader overnemen. 

Als de overheid steeds meer op de achtergrond 
treedt en de projectontwikkeling in handen van de 
markt legt, ziet Peter Ouwehand zijn kans schoon. 
Hij gaat, net als zijn grootvader Willem kort na de 

Tweede Wereldoorlog, grond verwerven en daarop 
bouwen. Het eerste project is de aankoop van de 
kwekerijk De Keul in Rijnsburg. Hier worden, in eigen 
beheer, 32 woningen ontwikkeld. 

Ouwehand ontwikkelt zich in de jaren ’80 en ’90 tot 
een middelgroot bouwbedrijf met bouwactiviteiten 
in Noord- en Zuid-Holland en Noord-Brabant. Naast 
nieuwbouwprojecten worden grote renovatieprojec-
ten binnengehaald. Zo is Ouwehand verantwoorde-
lijk voor de renovatie van circa 700 woningen van 
de Katwijkse bouwvereniging. Op al deze activi-
teiten wordt toegezien door de directie, die naast 
Peter Ouwehand (algemeen directeur), bestaat uit 
Ed van der Woude (directeur ontwikkeling), Kees 
Ouwehand (directeur Katwijk) en Rob van der Graaf 
(directeur Gorinchem). Na de ontwikkeling van De 
Keul in Rijnsburg volgen meerdere grote woning-
bouwprojecten, zoals Vinkeveld in Noordwijk en De 
Kleis in Uitgeest. 

Naast de oorspronkelijke bouwactiviteiten behoort 
projectontwikkeling inmiddels tot de core business 
van Ouwehand. Ook onderhoudswerkzaamheden en 
serviceverlening spelen een grote rol en deze acti-
viteiten krijgen vanaf de jaren ’90 een eigen gezicht 
als het zelfstandige Ouwehand Bouw Plus. 

“IN 1983 TREEDT DE DERDE GENERATIE 

OUWEHAND AAN IN HET BEDRIJF ALS 

  MARTINS ZOON PETER IN DIENST KOMT 

      ALS ASSISTENT-UITVOERDER”

 75  Jaar 
OUWEHAND

Rijnsburg, ontwikkeling en bouw wijk 
Kleipetten, circa 400 woningen (2006).

Katwijk, appartementencomplex  
Bosmeeuw (1996).
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De nieuwbouwprojecten van Ouwehand 
lijken steeds groter te worden. In 2001 
bouwt de vestiging Gorinchem op voorma-
lig vliegveld Ypenburg 154 woningen en in 
2006 wordt gestart met de bouw van maar 
liefst 277 woningen in Bleiswijk, hetgeen 
resulteert in een projectomzet van € 30 
miljoen. Ook de projectontwikkeling viert 
hoogtij door zelfstandige projecten als 
Waldijk in Uitgeest, De Hoep in Schagen, 
het Woerdblok in Naaldwijk en deelname 
aan samenwerkingsverbanden met andere 
projectontwikkelaars voor Aqua Nova en 
Princehaven. Dit is goed voor de verkoop 
van circa 700 woningen per jaar. 

Het draait bij Ouwehand Bouw niet alleen 
om hard werken, maar ook om plezier van 
het personeel. Naast de eigen medewer-
kers, staat de medemens centraal in de be-
drijfsorganisatie. Ouwehand steunt daarom 
sinds 2003 Dorcas Hulp & Ontwikkeling, 
een ontwikkelingsorganisatie die gericht is 
op het creëren van blijvende verandering 
in het leven van de allerarmsten. In de loop 
der jaren volgen verschillende reizen met 
personeel naar projecten van Dorcas, onder 
andere in 2009 naar Tanzania. 

Doordat de mensen in het familiebedrijf zo 
belangrijk zijn, valt het de directie zwaar 
als er in 2012 als gevolg van de wereldwij-
de crisis twintig personeelsleden moeten 
worden ontslagen. 

Start grootste project: bouw van 
277 woningen in Bleiswijk met een 
projectomzet van € 30 miljoen.

Overlijden Martin Ouwehand.

2006

Oplevering duurzaam kantoorpand 
Gorinchem, met o.a. warmtepompen 
en zonwerend glas.

2009

Reis voor Dorcas naar Tanzania.

Crisis leidt tot ontslag van 20  
medewerkers. 2012

Oplevering duurzaam kantoorpand 
Katwijk, waarbij gebruik is gemaakt 
van duurzame bouwmaterialen, met 
speciale aandacht voor koeling en 
verwarming van het pand. 

Overname Bouwbedrijf Alkemade 
uit Noordwijk. 2014

Martin Ouwehand, vierde generatie 
en zoon van Peter, komt in dienst 
als projectleider en wordt in 2018 
directeur bij Ouwehand Bouw  
Gorinchem B.V.

2015

75-JARIG BESTAAN! 2018

Projecten als Waldijk in Uitgeest, 
De Hoep in Schagen, het Woerdblok 
in Naaldwijk.

Naast ISO 9001 nu ook  
VCA-certificering.

jaren 
 2000

 75  Jaar 
OUWEHAND

Valkenburg (ZH), kantoor 
aan de Oude Rijn in (2012).

Sliedrecht, kerk met school (2008).

Den Haag, River Towers, Laakhaven  
112 appartementen (2008).

Katwijk, verbouw  
Vredeskerk (2012).

Uitgeest, woonwijk Waldijk 
(900 woningen).

Monster,  
28 appartementen 
en winkels (2006).
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De effecten van de kredietcrisis van 
2008 gaan ook aan Ouwehand niet voor-
bij. In 2012 en 2013 ziet het bouwbedrijf 
de omzet halveren en voor het eerst moet 
het bedrijf collectief mensen ontslaan. In 
de jaren erna trekt de markt weer aan en 
in 2014 kan het bedrijf Bouwbedrijf  
Alkemade uit Noordwijk overnemen. 

De continuïteit en gecontroleerde groei 
van Ouwehand zijn mede te danken aan 
de ontwikkeling van gestandaardiseerde 
producten en processen, zoals het con-
cept OB2-woning voor de nieuwbouw-
markt en Balanshuis.nl voor de markt van 
verduurzaming. Het oog voor duurzaam-
heid blijkt niet alleen uit deze processen, 
maar ook uit de eigen panden van Ou-
wehand. In 2009 opent men het duur-
zame bedrijfspand in Gorinchem, waar 
gebruik is gemaakt van warmtepompen 
en zonwerend glas en in 2012 kan ook het 
duurzame kantoorpand in Katwijk wor-
den betrokken. Bij de bouw hiervan zijn 
duurzame bouwmaterialen gebruikt en is 
speciale aandacht besteed aan de koeling 
en verwarming van het pand. 

Het familiebedrijf kan in 2015 de vierde 
generatie in het bedrijf verwelkomen als 
Martin Ouwehand, zoon van Peter, in 
dienst komt als projectleider. In 2018 is 
hij tot de directie toegetreden van het 
bedrijf dat zijn overgrootvader 75 jaar 
geleden heeft opgericht. KO
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OUWEHAND

“MET 140 MEDEWERKERS BOUWT 

OUWEHAND BOUW MET VEEL PLEZIER  

  EN VERTROUWEN VERDER OP WAT  

     WILLEM OUWEHAND MIDDEN IN DE  

TWEEDE WERELDOORLOG IS BEGONNEN” 

Hotel Noordzee 
In 1870 verwelkomen Cornelis en Cornelia Kruyt 
hun eerste gasten (‘thuisleggers’) in een van 
hun gemeubileerde kamers. De gasten kunnen 
genieten van maaltijden die door dochter Maartje 
worden bereid. De toename van het toerisme in 
Katwijk maakt het mogelijk dat, inmiddels onder 
leiding van dochter Barbara, het pension groeit 
tot maar liefst honderd bedden. De zusjes Kruyt 
mogen onder andere Jan Toorop en de Duitse 
kunstschilder Hans von Bartels tot hun vaste 
gasten rekenen. 

Na de Tweede Wereldoorlog is er van het hotel 
niets meer over. De broers Kees en Dirk Kruyt 
(neven van Barbara en Maartje) schakelen 
architect Geert Drexhage, schildersbedrijf Kruyt 
en aannemer Ouwehand in om een monsterklus 
te klaren: binnen zes maanden bouwen zij een 
gloednieuw Hotel Noordzee, dat in juli 1953 
opent. 

Na de heropening blijft het hotel zich 
ontwikkelen. Zo krijgen alle kamers een eigen 
badkamer en in 1987 wordt er een vierde 
verdieping op het hotel geplaatst. De volgende 
generatie Kruyt, de broers Kees, André en 
Frans breiden samen met hun ouders het hotel 
verder uit. Ook komen er een pizzeria en een 
pannenkoekenhuis in het hotel. In het jaar 2000 
wordt het hotel uitgebreid met een parkeerkelder 
en een aantal luxe suites. 

Anno 2018 zijn Kees en André samen met hun 
partners de gezichten van Hotel Noordzee. Oma 
en moeder Cisca Kruyt, weduwe van Kees senior, 
is nog steeds op de achtergrond aanwezig. Ook 
een aantal kleinkinderen is werkzaam in het 
hotel. Hotel Noordzee is dus, net als bouwbedrijf 
Ouwehand, dat het hotel na de oorlog weer heeft 
opgebouwd, een echt familiebedrijf dat zich blijft 
ontwikkelen. 

Wist u dat… 
… de bunkers die deel uitmaken van de Atlantikwall 
nu dienst doen als vleermuisreservaat en daarom 
een beschermde status hebben?
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EN OOK IN MATERIEEL OPZICHT IS DE SCHADE ENORM. 

FABRIEKEN, WEGEN EN HUIZEN, OOK IN KATWIJK, ZIJN 
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NA DE ZWARE OORLOGSJAREN WEER OPGEBOUWD. 

Bouw van Hotel Noordzee in Katwijk (1953). Vierde 
van links Martin Ouwehand en met hoed toekijkend 
zijn vader en oprichter Willem Ouwehand.
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N
ederland is volledig ontwricht na de 
Tweede Wereldoorlog. Er is weinig over 
van de vooroorlogse economie en infra-
structuur. De situatie is rampzalig: circa 

twintig procent van alle woningen is al dan niet 
onherstelbaar verwoest, vrijwel alle treinwagons zijn 
naar het Derde Rijk versleept, havens zijn vernietigd, 
fabrieken zijn ontmanteld. Daarnaast is veel land-
bouwgrond onbruikbaar, veelal door inundaties. Ook 
is de kolenproductie nog slechts op een kwart van 
het niveau van voor de oorlog. 

Iedere burger 
moet zijn steentje 
bijdragen 
De eerste stappen om Nederland weer op te bou-
wen worden gezet door een nationaal kabinet 
onder leiding van Willem Schermerhoorn. Iedere 
burger moet zijn steentje bijdragen. Als enige land 
in West-Europa vindt er in Nederland nauwelijks 
loonstijging plaats. Hierdoor krijgt Nederland een 
goede concurrentiepositie ten opzichte van andere 
landen. Ook werken belangenorganisaties van werk-
gevers en werknemers nauw samen. Mede hierdoor 
verloopt de materiële wederopbouw voorspoedig en 
al snel bereikt de industriële productie in Nederland 
het vooroorlogse niveau.

Toch zijn er ook verschillende factoren die de 
wederopbouw bemoeilijken. Zo leidt de strenge 
winter van 1946/1947 tot een tekort aan steenkolen 
en zorgt de daaropvolgende hete zomer dat 
graanvelden in Europa verdrogen in de zon, 
waardoor er graan en brandstof uit Noord-Amerika 
moet worden geïmporteerd. Verder is er sprake 
van een flinke bevolkingsgroei en is Nederland 
verwikkeld in een duur conflict in Indonesië. Ook 
neemt de politieke spanning in Europa toe. Om een 
mogelijke voedingsbodem voor het communisme 
vanuit de Sovjet-Unie weg te nemen, besluit 
Amerika de wederopbouw in Europa een impuls te 
geven. 

MARSHALLHULP 
De Amerikaanse minister van Buitenlandse Zaken, 
George C. Marshall, komt in 1947 met een plan dat 
op twee pijlers rust: economische hulp en Europese 
samenwerking. Veel Nederlanders hebben er moeite 
mee. Ze vinden dat Duitsland de wederopbouw van 
Nederland zou moeten financieren en de angst voor 
de Duitsers lijkt nog altijd sterker dan die voor de 
Russen. Uiteindelijk kiest Nederland toch voor de 
Amerikaanse steun. 
Tot 1951 ontvangt Nederland in het kader van het 
herstelprogramma in totaal meer dan 1 miljard dollar 
aan Amerikaanse steun. In Nederland is dit vooral 
welkom door het verlies van Nederlands-Indië en de 
gevolgen daarvan voor de Nederlandse economie. 

Toch zou de wederopbouw van Nederland, sinds 
1948 onder leiding van minister-president Willem 
Drees, volgens verschillende historici, ook zonder 
Marshallhulp zijn geslaagd, alleen dan met een ver-
traging van enkele jaren. 

KATWIJK IN DE TWEEDE WERELDOORLOG 
Al voordat Nederland wordt bezet door de Duitsers, 
is men in Katwijk bezig met het beschermen van 
de kustlijn. Nederland tracht neutraal te blijven in 
de Tweede Wereldoorlog en wil voorkomen dat de 
Engelsen via Nederland oprukken richting de nazi’s. 
Daarom wordt in 1939 de kustbewaking opgevoerd 
door stellingen in te richten en bunkers uit de Eerste 
Wereldoorlog opnieuw in gebruik te nemen. In mei 
1940 komt echter een eind aan de neutraliteit als de 
Duitsers Nederland binnenvallen en Nederland na 
vijf dagen bezet gebied wordt.

Nu de Nederlandse kustlijn de westelijke buiten-
grens vormt van het Duitse Rijk, doet de bezetter 
er alles aan om deze te beschermen. Met name het 
gebied tussen Leiden en Katwijk aan Zee is kwets-
baar, onder andere door de vele infrastructuur als 
waterwegen, bruggen en het spoor. Doordat bo-
vendien het strand en de duinen tussen Katwijk 
en Noordwijk vrij smal zijn, dreigt een vijandelijke 
invasie vanuit zee. 

Om zich te beschermen tegen een geallieerde inva-
sie bouwen de Duitsers een gigantisch netwerk van 
verdedigingswerken langs de Nederlandse kust: de 
‘Neue Westwall’, later ‘Atlantikwall’. Hiertoe worden  
veel bestaande verdedigingswerken uitgebouwd 
tot een sterke defensieve linie met zware betonnen 
bunkers. Ook wordt een pantsermuur om de boule- 
vard van Noordwijk en Katwijk gebouwd. Katwijk, 
Valkenburg en Noordwijk vormen samen ‘Stütz-
punktgruppe Katwijk’. In 1942 zijn er in dit gebied 
circa 700 Duitse militairen gelegerd, die zich met de 
bewaking van de kust bezighouden. De totstandko-
ming van het enorme netwerk van verdedigingslinies 
leidt ertoe dat veel bebouwing aan de Katwijkse 
Boulevard moet wijken. 

In het voorjaar van 1942 moeten de eerste bewoners 
het ‘Sperrgebiet’ (verboden gebied) verlaten, omdat 
hun woningen zullen worden gesloopt. Het gaat om 
ongeveer vierhonderd personen die elders onderdak 
moeten zien te vinden. Om de verdediging en het 
schootsveld te verbeteren, wordt het te ontruimen 

Wist u dat… 
… er in Nederland circa 7,6 
miljoen woningen staan; hiervan 
ruim 80% is gebouwd na de 
Tweede Wereldoorlog?

Nederland ontvangt 
Marshallhulp ter 
waarde van 1 miljard 
gulden.

Rechtsboven: afbraak 
van woningen in  
Katwijk in 1942-43.
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gebied uitgebreid en in totaal zullen 
bijna vijfduizend mensen, een kwart 
van de Katwijkse bevolking, hun huis 
moeten verlaten. Niet alleen wonin-
gen worden gesloopt; ook de toren 
van de Andreaskerk is niet veilig en 
wordt deels afgebroken. Verder wor-
den verschillende hotels en pensions 
door de bezetter met de grond gelijk 
gemaakt. Slechts enkele kenmerkende 
gebouwen aan de Boulevard, zoals de 
vuurtoren, de Oude Kerk en Villa Ale-
gonda (het latere hotel Savoy) overle-
ven de sloopwoede van de Duitsers.

Ook Willem Ouwehand wordt tijdens 
de Tweede Wereldoorlog gedwongen 
tot vertrek uit de Katwijkse kust-
strook. Hij komt terecht in Wassenaar, 
waar hij in 1943 een aannemingsbe-
drijfje begint. Veel werk is er echter 
niet, daarom doet hij vooral kleine 
timmerklussen in Wassenaarse villa’s. 
In verschillende huizen zorgt hij ervoor 
dat de radio wordt ‘weg getimmerd’, 
zodat deze niet in beslag kon worden 
genomen door de Duitsers.

WEDEROPBOUW VAN KATWIJK
Na de oorlog krijgt iedereen die voor 
de oorlog onroerend goed bezat in 
het gebied dat op last van de bezet-
ter is afgebroken, compensatie in 
de vorm van een bouwplicht. Deze 
bouwplicht houdt in dat men een 
kavel bouwgrond krijgt toegewezen, 
met de plicht daarop een huis te bou-
wen. Aangezien dit niet voor iedereen 
financieel haalbaar is, wordt al snel 
flink gehandeld in deze bouwplichten. 
Willem Ouwehand keert terug naar 
Katwijk en heeft zijn handen vol aan 
de bouw van nieuwe woningen in het 
verwoeste dorp. Zijn bedrijf groeit 
dan ook flink in de naoorlogse jaren. 
De gemeente Katwijk besluit de we-
deropbouw te zien als een kans voor 
het dorp. 

Als uitgangspunten in het wederop-
bouwplan gelden een gemoedelijke 
sfeer, kleinschalige bebouwing en een 
weids zicht vanaf de Boulevard. De 
vissersplaats wordt in een modern 
jasje gestoken, zonder de karakteris-
tieke badplaatssfeer uit het oog te 
verliezen. 

WILLEM OUWEHAND KEERT 
TERUG NAAR KATWIJK EN 
HEEFT ZIJN HANDEN VOL 
AAN DE BOUW VAN NIEUWE 
WONINGEN IN HET VER-
WOESTE DORP. ZIJN  
BEDRIJF GROEIT DAN OOK 
FLINK IN DE NAOORLOGSE 
JAREN. 

WEDEROPBOUW IN NEDERLAND
Niet overal in Nederland wordt een 
goede balans tussen traditie en mo-
dernisering gevonden bij de weder-
opbouw. Doordat tijdens de Tweede 
Wereldoorlog circa twintig procent 
van alle Nederlandse woningen ver-
loren is gegaan, de bouw vaak jaren 
stil heeft gelegen en er in de jaren na 
de oorlog een ware geboorte-explosie 
is, heerst er een enorme woningnood. 
Er wordt ook hard gewerkt aan het 
renoveren en herbouwen van ver-
woeste historische gebouwen. 

In sommige binnensteden kiest men 
echter niet voor het herbouwen van 
woningen. In het zwaar beschadigde 
Rotterdam bijvoorbeeld keert slechts 
tien procent van het vooroorlogse 
woningbestand terug in de binnen-
stad. De overige ruimte wordt gevuld 
met moderne kantoorkolossen en 
winkels, met daartussen een breed 
wegennet. 

Veel andere steden nemen dit con-
cept over, ook als de oorlog daar 
geen aanleiding toe heeft gegeven. 

Tijdens de 
oorlog is  
20% van  
alle  
woningen 
verwoest

De medewerkers in 1962 bij de 
bouw aan de Boslaan in Katwijk.
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Veel negentiende-eeuwse bebouwing 
moet wijken en grachten en vaar-
ten maken plaats voor autoverkeer. 
Modernisering telt vaak zwaarder dan 
het behoud van erfgoed en karakter 
in historische binnensteden. Veel bin-
nensteden worden steeds meer het 
domein van kantoormensen en winke-
lend publiek. Hierdoor wonen steeds 
meer Nederlanders in buitenwijken 
en voorsteden, waar in hoog tempo 
nieuwe huizen verrijzen. 

Om alle Nederlanders zo snel mogelijk 
een passende woning te bieden, is al 
tijdens de oorlog een bouwplan ont-
wikkeld. Toch komt de huizenproduc-
tie na de bevrijding maar moeizaam 
op gang. 

Al wordt de bouwcapaciteit elk jaar 
verhoogd, er is niet tegen de stijgen-
de vraag naar woningen op te bou-
wen, waardoor de woningnood hoog 
is. In 1968 wordt eindelijk even het 
punt bereikt waarop er meer wonin-
gen dan huishoudens zijn. De vele 
typische ‘wederopbouwwoningen’ van 
de jaren vijftig en zestig, waarbij het 
vooral om kwantiteit draaide, voldoen 
dan echter niet meer aan de woon-
eisen van die tijd en daardoor blijft 
het aanbod achterlopen bij de vraag. 
Sindsdien draait het bij de bouw van 
nieuwe woningen steeds meer om 
kwaliteit. Zo blijft er ook ruim na de 
wederopbouw van Nederland vol-
doende te doen voor bouwbedrijven 
als Ouwehand. 

De gemeente  
Katwijk  
besluit de 
wederopbouw  
te zien als  
een kans voor  
het dorp

Anekdote… 
       … Boormachine in blauwe koffer

Eén Volkswagenbusje, één handkar met luchtbanden en twee met houten 
spaakwielen, één elektrische boor, een mechanische rekenmachine, een 
kofferschrijfmachine, een tekentafel en een kantoor van vier bij vier. Daar moesten ze 
het mee doen bij De Groot & Zonen in de jaren zestig. Een eigen koffiezetapparaat 
was er niet. Daarvoor had je het Protestants Militair Tehuis (PMT), dat als bijverdienste 
koffie rondbracht in de stad. Iedere dag kwam meneer Steehouwer van het PMT 
op de fiets een kannetje brengen, met een theedoek eromheen om de inhoud nog 
enigszins warm te houden. Dat lukte vaak niet erg, waardoor de koffie lauw was. En 
inktzwart. Voormalig boekhouder Henk Schouten vermoedt dat hier de oorsprong van 
zijn chronische maagklachten ligt. Op een gegeven moment was het mooi geweest 
met die PMT-koffie en kocht de firma een glanzend, professioneel koffiezetapparaat 
van Daalderop, dat op de vensterbank kwam te staan. De volgende diepte-investering 
was een Bosch klopboormachine in een blauwe koffer. De timmerlieden wisten niet 
wat ze meemaakten; deze boor ging als een mes door de boter. Helaas was er maar 
één van en dat zorgde voor een hoop gedoe. Als een timmerman belde naar de zaak 
dat hij de Bosch nodig had, moest eerst worden uitgevonden waar dat ding nou 
toch was, want er was altijd wel iemand anders mee bezig op hetzelfde moment. 
Kortom: zonder uitvoerige speurtocht kreeg je die blauwe koffer nooit in handen - de 
consequentie van één boormachine delen met zijn twintigen. Een uur zoeken, een 
minuutje boren: dat waren dure gaatjes!
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Willem Ouwehand wordt geboren in 1892 en is 51 jaar als hij, tijdens 
de Tweede Wereldoorlog, zijn eigen bedrijf begint. Zijn werkgever, 
bouwbedrijf Van der Bent te Wassenaar, stopt ermee en zijn huis 
in Katwijk is door de Duitsers bezet en gesloopt. Willem zit niet bij 
de pakken neer en besluit naar Wassenaar te vertrekken om vanuit 
daar allerlei klussen aan te nemen om in zijn levensonderhoud te 
voorzien. 

Na de oorlog keert hij terug naar Katwijk om mee te werken aan 
de wederopbouw van de zwaar gehavende kustplaats. Onder zijn 
leiding worden veel nieuwe woonwijken gebouwd. Hoe groot zijn 
werklust is, blijkt onder andere uit Hotel Noordzee, dat in slechts 
zes maanden uit de grond wordt gestampt. Hij koopt bouwplichten 
van particulieren tijdens de wederopbouw en begint zo al vroeg aan 
projectontwikkeling.

Willem Ouwehand is een man met gezag en een groot doorzettings-
vermogen. Naar zijn medewerkers was hij vrij duidelijk. Deed je het 
goed, dan kreeg je een sigaar bij het loonzakje, zo niet dan wist je 
ook genoeg.

In 1961, op zijn 69ste, vindt Willem het mooi geweest en draagt hij 
Ouwehand Bouw over aan zijn zoon Martin, die sinds 1949 in de 
zaak werkzaam is. 

Willem   OUWEHAND
    De Ouwehand die met 
hard werken een stevige 
basis legt voor het huidige 
      Ouwehand Bouw

1

Boven: Willem Ouwehand met zijn vrouw 
Antoinette Petronella Beijerinck en hun 
twee zoons Cor en Martin.

Onder Willem Ouwehand en zijn vrouw bij 
hun 50-jarig huwelijk.

Willem Ouwehand.

 

OUWEHAND BOUW IS EEN FAMILIEBEDRIJF PUR SANG. AL 

VIER GENERATIES LANG WORDT HET BEDRIJF GELEID DOOR 

‘EEN OUWEHAND’. MAAR DE ENE OUWEHAND IS DE ANDERE 

NIET. IN DIT EEN ARTIKEL EEN TERUGBLIK OP DE EERSTE TWEE 

GENERATIES OUWEHAND EN EEN INTERVIEW MET DE HUIDIGE 

GENERATIES OUWEHAND DIE HET BEDRIJF NU LEIDEN.  

Generaties   OUWEHAND

4
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Martin Ouwehand is in de periode 
na de Tweede Wereldoorlog één van 
de ruim 200.000 militairen die in 
Nederlands-Indië worden ingezet. 
Als in augustus 1945, na de Japanse 
capitulatie, de Indonesische leiders 
Soekarno en Hatta de onafhankelijke 
Republiek Indonesië uitroepen, be-
sluit de Nederlandse regering om een 
geleidelijk dekolonisatieproces onder 
Nederlandse leiding af te dwingen. 
Desondanks raakt Nederland zijn 
grootste kolonie kwijt en er komen 
6.000 militairen in dienst van het 
koninkrijk om het leven.  
Martin gaat vrijwillig voor 3,5 jaar 
naar Indonesië en komt terug in 
1949. Thuisgekomen in Wassenaar 
vraagt zijn vader hem na een halve 
vrije dag “wanneer ga je nou iets 
doen?” Er was weinig begrip voor de 
soldaten uit Indonesië die midden in 
de wederopbouwperiode weer thuis 
kwamen. Martin die al naast de hand-

kar liep bij de eerste timmerwerken 
in 1943, gaat verder bij zijn vader in 
het bedrijf als timmerman. De pro-
jecten bevonden zich inmiddels in 
Katwijk en in 1950 keerde het gezin 
terug naar Katwijk aan de Boulevard 
86. Het bedrijf groeit volop en naast 
woningen worden er veel kerken 
gebouwd in die tijd. Martin doet het 
goed en in 1961 draagt zijn vader Wil-
lem de zaak aan hem over. Martin is 
onvermoeibaar en wil groeien; onder 
zijn bewind vinden er veel overnames 
plaats en in 1982 leidt dit zelfs tot de 
opening van een tweede vestiging. 
Hiermee legt Martin de basis voor 
het huidige Ouwehand Bouw Katwijk 
en Ouwehand Bouw Gorinchem. 

In 1986, als Martin 41 jaar in de zaak 
heeft gewerkt, draagt hij de directie-
taak over aan zijn zoon Peter die daar 
sinds 1983 werkt. In 1990 neemt hij 
Ouwehand Bouw over.

Martin sr   OUWEHAND
    De Ouwehand met 
sociale bewogenheid en 
  expansiedrift, die een 
tweede vestiging neerzet 

2

Boven Martin in 1958  
en onder in 1976.

Martin in Nederlands-Indië in 1947.

Peter   OUWEHAND

3
Wat was je eerste klus die je voor je vader in  
          het bedrijf moest doen?
Ik startte in 1974 toen ik 14 jaar oud was in de schoolvakantie als 
opruimer op de bouwplaats. Dat was in Katwijk op loopafstand van 
thuis. Er werd een wooncomplex gebouwd met een bibliotheek aan 
de Schelpendam. Ik moest de gemorste en inmiddels knoertharde 
specie opruimen in de bergingen samen met een hele oude bouw-
vakker. Ik bedacht me toen al: dat kan je beter opruimen als de  
specie nog zacht is, maar ja, je komt net kijken hè, en als zoontje 
van de baas moet je niet direct met commentaar beginnen. In de 
bouwkeet was geen daglicht en om 07.00 uur werd er een bokkum 
(gerookte makreel) op de potkachel gelegd voor de schaft. Ook 
werd er flink zware shag gerookt. Het stonk als een bunzing als je 
om 09.00 uur binnenkwam om je broodje op te eten. Later mocht ik 
meehelpen om profielen te stellen met een timmerman.

Hoe kun je je vader en je opa beschrijven?  
       Verschilde hun karakter?
Mijn opa is overleden in 1971, ik was toen 11 jaar en heb hem alleen 
gekend als een aardige oude man met witgrijs haar. Het was wel 
een baasje die gezag uitstraalde naar zijn omgeving. Ik weet nog 
dat hij soms goede medewerkers beloonde met een sigaar, maar 
anderen dus niet. Iets anders dus dan functioneringsgesprekken. 
Mijn oma had het beheer over de kramerijen in een slaapkamer aan 
de Boulevard. Ze gaf een timmerman dan tien schroeven mee voor 
drie scharnieren, één stuks om te verknoeien dus. Ja, er werd op de 
kleintjes gelet. Mijn vader was vooral een heel lieve vader en zach-
ter van aard dan opa. Vooral een heel sociaal mens, mijn vriendjes 
dachten altijd dat hij huisarts was. Veel besluiten werden door hem 
samen met mijn moeder genomen aan de keukentafel, zij was een 
zakenvrouw en het klankbord voor mijn vader. 

Boven Peter in 1968 en onder 
opa Willem en Peter in 1962.

Peter in 1978.

    Interview
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Mijn vader had 
   een grenzeloos 
vertrouwen in mij
Hij was ook bestuurlijk actief in de maatschappij voor 
kerk, school en Bouwend Nederland. In 1986 was hij 
een van de oprichters van de vakopleiding in Leiden 
(het huidige Bouwmensen). Hij heeft mij altijd de 
vrijheid geboden om te worden wat ik wilde, maar 
nadat ik bij mijn andere opa die kruidenier was in 
Wassenaar vakantiewerk deed, had ik na één week 
wel gezien dat dat het niet werd. Ik wilde recher-
cheur worden en meldde me aan bij de opleiding. Bij 
de introductie bleek dat slechts 5% kans had door te 
gaan. Toen heb ik besloten de bouw in te gaan.

Wat is het belangrijkste dat je opa voor  
het bedrijf heeft gedaan en wat is het  
belangrijkste dat je vader heeft gedaan?
Het belangrijkste feit van opa is dat hij het lef had 
om op 51-jarige leeftijd een bedrijf te starten mid-
den in de oorlog, en direct daarna als handelaar de 
bouwplichten opkocht met geleend geld van zijn 
zwager. Naast een technisch bekwaam man was hij 
een rasondernemer die in staat was om binnen een 
paar jaar tijdens de wederopbouw de handel met de 
bouw te combineren. Tegenwoordig heet dat een 
ontwikkelende aannemer. 
Het belangrijkste dat mijn vader deed was dat hij 
na mijn keuze voor een technische opleiding kleine 
bouwbedrijfjes overnam in Wassenaar, Gorinchem 
en Rotterdam. Daarmee maakte hij de ratio van 
het bedrijf veel groter en legde daar de basis voor 
de huidige vestigingen van waaruit we bouwen in 
Noord-en Zuid-Holland, maar ook in Utrecht en 
Brabant. Het meest belangrijke voor mij persoonlijk 
is dat hij mij alle vrijheid bood om te ondernemen en 
dat hij een grenzeloos vertrouwen in mij had. Hij ge-
noot van het succes en vooral van grote bouwerijen, 
maar hij gunde het mij ook en was erg trots op mij. 
Dat gaf wel een extra drive bij mij om te presteren.

Wat heb jij anders gedaan dan je vader?
Aangezien ik niet zo handig ben met mijn handjes 
versta ik gelukkig de kunst om goede mensen om 
mij heen te verzamelen.

Ik ben ook meer van de handel dan van de techniek. 
Er zit bij mij enerzijds een enorme gedrevenheid om 
te ondernemen waardoor het bedrijf de omvang 
heeft gekregen dat het nu heeft, en anderzijds wil ik 
dingen altijd afmaken, afhaken is er niet bij. Risico’s 
nemen hoort daar ook bij. Ook hou ik er van om 
dingen op te lossen en recht door zee besluiten te 
nemen. Geen stinkende wonden zeg maar. En als je 
onderneemt: some times you win and some times 
you lose. En als je dan in de goede tijden niet alles 
uitgeeft, blijft er een financieel sterk bedrijf over.

Wat is kenmerkend voor de  
                                             familie Ouwehand?
Ouwehand heeft een WIJ cultuur. Zowel in Katwijk 
als in Gorinchem hebben we een club mensen zitten 
die met elkaar delen dat ze elke dag voor Ouwehand 
gaan. Als Ouwehand Bouw zijn wij er ook voor hen, 
we voeren altijd al een sociaal beleid met respect 
voor de medewerkers. Waardering heet dat eigenlijk.
Ik geniet ervan als mensen trots zijn op het project 
waaraan ze werken en we lachen minstens één keer 
per dag. Ook met de huidige 140 medewerkers ken 
ik ze persoonlijk allemaal bij naam. Bij het perso-
neelsfeest heb ik dat uitgetest toen ze allemaal op 
de rode loper binnenkwamen.

Hoe belangrijk is vrije tijd voor je?
Vooral om me te ontspannen, maar dat kan ik vrij 
makkelijk. Zodra ik op stap ga kan ik dingen makke-
lijk loslaten. Het is belangrijk dat je regelmatig even 
“UIT” staat om over de zin van alles na te denken, 
maar ook om creatieve ideeën toe te laten. Vrije 
tijd is ook om met het gezin leuke dingen te doen, 
en met de inmiddels vijf kleinkinderen. Met z’n allen 
naar Spanje of de wintersport is geweldig genieten.

Wat vond je het leukst om te doen?
Ik genoot enorm van het jubileumfeest in maart 
met alle medewerkers en hun partners; dat was een 
groot en vrolijk feest. Maar ik kan ook genieten als 
een medewerker door coaching en sturing helemaal 
weer zijn of haar draai kan vinden na een ziekte-
verzuim. Het leukste van het vak is voor mij vooral 
het intermenselijk contact met opdrachtgevers en 
partners waarmee we samenwerken aan de realisa-
tie van hun droom.

Wat doen jullie anders dan andere  
                    bouw/project ondernemingen?
Dat vind ik lastig. Ik kijk niet zo veel naar anderen, 
maar werk wel graag samen met andere bouwers. 
Het belangrijkste is dat je de dingen doet die bij je 
passen in een goede sfeer. Onze mensen moeten 
ook aan uitdagende projecten kunnen werken, dus 
die zoeken we vaak ook specifiek. We hebben veel 
plezier in ons werk en doen daarnaast ook veel leuke 
dingen met elkaar.

Wanneer hoorde je van je vader dat hij  
          jou in het bedrijf wilde?
Toen ik 16 was en voor de keuze stond van een ver-
volg opleiding, wilde hij wel graag weten of ik ambi-
tie had, want dat bepaalde ook zijn koers. Ik heb dat 
niet als druk ervaren, maar meer als een vrijwillige 
uitdaging. Na drie jaar in de uitvoering bleek al snel 
dat leiderschap bij mij paste en strategie en visie 
nodig waren om Ouwehand Bouw te doen groeien 
van bouwer naar ontwikkelende bouwer.

Wat was je eerste grote klus als directeur?
De bouw en ontwikkeling van 32 woningen in 
Rijnsburg (Plan de Keul) in 1986. Daar leerde ik wat 
projectontwikkeling was, want dat deden we al jaren 
niet meer. Daarna volgden de aankoop van de oude 
bioscoop (Nova) en de oude discotheek (Maribel) in 
Katwijk waar we mooie appartementen ontwikkel-
den en daarna nog heel veel mooie projecten.

Zonder vertrouwen 
               kun je niet 
     ondernemen 
 Wat heb jij als het meest moeilijk ervaren in 
 de tijd dat je de leiding over het bedrijf hebt?
Ik heb in beginsel veel vertrouwen in mensen en ben 
nieuwsgierig naar wat hen boeit, hoe ze in het leven 
staan. Dat vraag ik altijd aan een sollicitant, want dat 
hij of zij kan timmeren of werk voorbereiden blijkt 
vanzelf in de proeftijd, maar wat doe je in en voor de 
maatschappij? Maatschappelijk betrokken medewer-
kers staan beter in het leven merk ik en kunnen de 
balans tussen werk en privé beter matchen. Mijn ver-
trouwen in mensen is ook regelmatig beschaamd en 
dat doet mij pijn. Die teleurstellingen vind ik moeilijk, 
maar zonder vertrouwen kun je niet ondernemen.

Wat is het meest aangrijpende geweest bij 
     (een) werknemer(s) en hoe is Ouwehand 
               daarmee omgegaan?
In 2012 hebben we tijdens de crisis een collectief 
ontslag moeten doen voor twintig medewerkers, 
voor het eerst in 75 jaar. We hadden daar geen 
ervaring mee en maakten fouten, daarna zijn we het 
gesprek met de mensen aangegaan en moet je ook 

Foto boven: Peter Ouwehand met de heer Rhinooy Kan (voorzitter 
VNO NCW) bij de uitreiking van de Verletbestrijdingsprijs.

Rechtsboven: Peter en Krijna in 1981.
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die met elkaar delen dat ze elke dag voor Ouwehand 
gaan. Als Ouwehand Bouw zijn wij er ook voor hen, 
we voeren altijd al een sociaal beleid met respect 
voor de medewerkers. Waardering heet dat eigenlijk.
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durven erkennen naar je medewerkers dat je het 
beter had kunnen doen. Daarna loste het probleem 
zich veel beter op en natuurlijk kost zoiets veel geld, 
maar het persoonlijk leed weegt zwaarder. Na twee 
jaar kwamen er ook weer mensen terug toen de 
crisis achter de rug was, dat was mooi.

Hebben de werknemers van Ouwehand  
                 een bepaald karakter?
Dat kun je wel zeggen. We zijn een hechte club, 
doen veel met elkaar, delen successen en verdriet 
en lachen veel. Onze maatschappelijke betrokken-
heid als directie bij o.a. hulpprojecten met Dorcas en 
sponsoring van goede doelen dragen daar aan bij.

Wat hoop jij dat je zoon Martin anders doet 
           dan jij in de toekomst?
Martin zal het bedrijf weer leiden zoals dat bij hem 
past. Hij moet vooral niet zijn vader imiteren, want 
als je in het leven de hele dag een act moet spelen 
ga je dat niet trekken. Martin heeft gelukkig een 
heel sociaal karakter en hij kan mensen voor zich 
winnen en heeft volgens mij een hogere gunfactor 
dan ik. Ik vind te vaak nog dat ik mezelf moet bewij-
zen en praat te veel. Martin luistert goed en is opge-
leid van MBO naar HBO naar MSRE, dus die bagage 
zit wel goed. Van huis uit heeft hij mee gekregen 
dat je rentmeester bent op deze aarde en tijdelijk op 
een stukje van Gods schepping mag passen. Ik heb 
er veel vertrouwen in dat hij als vierde generatie op 
zijn manier Ouwehand Bouw zal leiden zoals dat bij 
deze tijd past en hoop daar nog lang deelgenoot van 
te zijn, ik ben tenslotte pas 58 en Martin 34 jaar.

In hoeverre is het ‘Katwijkse karakter’ terug 
             te vinden in Ouwehand?
Ik vind het belangrijker dat er een positieve cultuur 
in het bedrijf is dan of het Kattuks is of Gorkums. 
Maar natuurlijk ben je gevormd als Katwijker met 
een hoge arbeidsmoraal, en dat levert mooie mensen 
op in je bedrijf, maar inmiddels werken er in Katwijk 
ook veel niet Kattukkers en in Gorkum is de inzet en 
sfeer ook opperbest.

Wat is de grootste verandering van het bedrijf 
     als Ouwehand zijn 150e jubileum viert?
Dat gaat mij te ver. Regeren is vooruitzien, en als 
ondernemer zal je steeds alert moeten zijn op bewe-
gingen in de maatschappij. Wonen is na voedsel de 
meest primaire levensbehoefte, dus als je woningen 
ontwikkelt en bouwt zal je steeds moeten anticipe-
ren op wat de consument verlangt en wat de wet 
eist. Qua innovatie zal er technisch en procesmatig 
veel veranderen de komende jaren.

Ouwehand wil bij  
de kopgroep horen 
dus we moeten 
vooral bewegen en 
niet in de comfort 
modus gaan hangen

Martin jr   OUWEHAND

    Interview4

Boven: Martin (15 jaar) met vader Peter 
voor de Kleine Matterhorn.

Onder: Martin (14 jaar) met opa Martin  
voor de Aletsch gletsjer in Zwitserland.

Heb jij altijd al in het bedrijf van je vader willen werken?
Als kleine jongen was ik trots dat mijn vader en opa een bouw- 
bedrijf hadden waarbij ik de groei van dichtbij heb mee mogen  
maken. Nadat de MTS, HTS en MSRE waren voltooid heb ik bewust 
voor mijn eigen ontwikkeling gekozen buiten Ouwehand. Pas  
na acht jaar ‘buiten spelen’ kwam de uitdaging om als vierde gene-
ratie met trots het bedrijf voort te zetten. 
 
Als dat niet het geval was geweest, wat had je  
     dan het liefst gedaan?
Moeilijk om te zeggen maar sowieso heb ik altijd graag met  
mensen willen werken, waarbij ik altijd wel iets met verstandelijk  
gehandicapten heb gehad. Bij mijn vorige werkgever renoveerden 
en verbouwden wij veel zorgcomplexen voor deze doelgroep. Met 
veel plezier heb ik dit mogen realiseren waarbij de waardering van 
deze mensen onbeschrijflijk is. 
 
Hoe kun je het karakter van je vader beschrijven en  
         dat van jezelf?
Mijn vader is een sterke persoonlijkheid, is zeer sociaal ingesteld, is 
creatief in mogelijkheden en vooral een beetje eigenwijs. Als ik naar 
mezelf kijk, zie ik deels gelijkenissen, maar herken me vooral in mijn 
opa die mensen op de juiste plaats inzet, in teamsamenstelling een 
organisatie leidt en een toekomstbestendige bedrijfscultuur neerzet 
waarbij werkplezier een belangrijke rol speelt.
 
Wat zijn de grootste verschillen tussen jullie?
Mijn vader is echt een bestuurder en een kapitein op het schip, ik 
ben daarentegen toch meer een teamspeler, die daar waar het no-
dig is het voortouw en de beslissing neemt, maar vooral de verant-
woordelijkheid zoveel mogelijk als kan bij de organisatie laat. 

Peter als KVIH-voorzitter in 2007.
Martin (17 jaar) op vakantie in het huis 
van Martin sr in Bürchen in Zwitserland.
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Wat was je eerste klus die je voor je vader  
              in het bedrijf moest doen?
Keten schilderen, samen met mijn twee oudere ne-
ven kregen wij destijds 100 gulden per keet om deze 
netjes oranje te schilderen. Naast het werken, we 
kregen een target mee wat eind van de week klaar 
moest zijn, hadden wij met elkaar enorm veel lol. 

Toen was 
werkplezier al 
de drijfveer om 
gezamenlijk tot 
mooie resultaten  
te komen
Wat vond je het leukst om te doen?
Ik kan hier een aantal projecten benoemen, maar een 
leuke herinnering was in 2010 waarbij wij als Ouwe-
hand via een landelijke bedrijfsmakelaar drie vast-
goedobjecten aangeboden kregen waarbij één loca-
tie voor de ontwikkeling interessant was. Voordat 
de verkoop beklonken was, waren de andere twee 
locaties al doorverkocht en konden we met deze op-
brengst de door ons begeerde ontwikkelingslocatie 
verwerven zonder verdere investering.
 
Vind jij dat je een echte Ouwehand  
                      bent en waarom?
Beetje lastige vraag voor een Ouwehand, maar ik 
ben erg trots op ons familiebedrijf waarbij wij deze 
waarden vooral uiten in de organisatie. Wij willen als 
bedrijf een bouwfamilie zijn waarin iedereen wordt 
gewaardeerd, zich comfortabel voelt en met plezier 
zijn werk doet.
 
Wat denk je dat de belangrijkste  
                veranderingen in de toekomst voor 
          het bedrijf zullen zijn?
De prefabricage zal de komende jaren steeds meer 
gaan toenemen waarin wij onze uitdaging vooral 
zien als een organisatie die hierin faciliteert. Reno-
vatie, restauratie, onderhoud en verbouwingen zullen 
nog altijd het handwerk van de vakman nodig heb-
ben, maar de nieuwbouw zal rigoureus veranderen 

door de robotisering. Hierbij zoeken wij juist de kansen 
als ontwikkelende aannemer door deze processen te 
managen waarbij de organisatie bij de sturing hiervan 
een belangrijke onderscheidende rol speelt.
 
     Welk onderdeel van Ouwehand vind jij  
essentieel voor de toekomst van het bedrijf?
Wij willen ons als ontwikkelende bouwer blijven 
onderscheiden op trends en ontwikkelingen. Tijdens 
onze strategische sessies wordt ieder jaar onze 
strategie bijgesteld aan de actualiteit. Dit gebeurt 
middels het directieteam waarbij allen een ander ka-
rakter en hun eigen visie hebben, maar die wel met 
elkaar de eenheid vormen die het bedrijf sterker en 
toekomstbestendig maakt.
 

En wat moet in ieder geval zo blijven?
Het behoud van de familiecultuur waarbij wij als 
regel hebben dat als wij de voornamen van onze 
mensen niet meer weten dat het bedrijf dan te groot 
is geworden. Wij vinden het belangrijk dat we elkaar 
niet uit het oog verliezen en dat onze slagvaardig-
heid altijd middels korte lijnen zal plaatsvinden.

 Wat is de belangrijkste uitdaging voor de 
       vijfde generatie als die het bedrijf leidt? 
Dit is nog ver weg maar een vijfde generatie zal 
in een fase terechtkomen waarin de digitalisering 
volledig zijn werk zal doen en richt zich op de de 
vraag naar efficiënte bouwproducten die compleet 
recyclebaar zullen zijn danwel demontabel zijn voor 
hergebruik. 

Wordt er aan de eettafel thuis wel eens  
                over Ouwehand gesproken?
In principe proberen wij thuis zoveel mogelijk niet 
over werk te praten maar het zit in ons bloed om de 
passie met elkaar te delen.
 
Verschilt jouw manier van leidinggeven  
                     met dat van je vader?
Ook ik ben van één kapitein op het schip maar er 
zit wel een verschil in leiderschap waarbij ik veel 
aandacht geef aan samenwerken en meer de ver-
antwoordelijkheid bij de organisatie leg. Ik ben graag 
de verbinder in deze processen. Mijn vader is in 
de organisatie toch meer de bestuurder die boven 
de groep staat en daar altijd heel slagvaardig in is 
geweest en nog steeds is. Ik ben trots op hoe mijn 
vader dit in de loop der jaren heeft opgebouwd naar 
de organisatie zoals deze nu is en geniet ervan dat 
wij samen mogen werken aan de toekomst van het 
bedrijf.
 

Ik geniet ervan  
dat wij samen 
mogen werken  
aan de toekomst  
van het bedrijf

Wist u dat… 
…in Nederland circa 70% van alle bedrijven een 
familiebedrijf is; dit in de bouwnijverheidssector  
zelfs bijna 80% is?

Peter Ouwehand met kleinzoon  
(Willem) Peter, zoon van Martin.
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Ik geniet ervan  
dat wij samen 
mogen werken  
aan de toekomst  
van het bedrijf

Wist u dat… 
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zelfs bijna 80% is?

Peter Ouwehand met kleinzoon  
(Willem) Peter, zoon van Martin.
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Bussen zorgden voor vervoer vanuit Gorinchem en Katwijk naar de studio’s van Aalsmeer. Iedereen werd 
onthaald met een glaasje champagne en na een korte introductie door Peter Ouwehand werd een film over 
de 75-jarige geschiedenis van Ouwehand vertoond. Een grote presentatiewand sierde de feestzaal waarop 
iedere medewerker was afgebeeld. 

Een walking dinner, diverse artiesten en een DJ maakten de avond tot een zeer geslaagd startschot van 75 
jaar Ouwehand. Het gaf iedereen de gelegenheid om met elkaar te spreken en samen te genieten. Om 23:30 
uur vertrokken de bussen weer huiswaarts na een zeer geslaagde avond.

Personeels- 
   feest 

10.03.2018
DE AFTRAP VAN HET JUBILEUMJAAR 75 JAAR 
      OUWEHAND VOND PLAATS MET DE MENSEN AAN WIE 
OUWEHAND ZIJN LANGE BESTAAN TE DANKEN HEEFT  
   NAMELIJK HET PERSONEEL MET HUN PARTNERS.

 75  Jaar 
OUWEHAND

feest 
jaar 

Wist u dat… 
… 1943 niet alleen het geboortejaar is van Ouwehand Bouw, maar ook 
van o.a. Prinses Margriet, Mick Jagger, Catherine Deneuve, Maarten 
van Rossem, Julio Iglesias, Erica Terpstra en Robert de Niro? 
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     De  
 andere  
  kant  
      van 
uwehand

In het verleden nam hij deel in besturen 
van scholen en het bestuur van Bouw 
Opleiding Rijnland, het huidige 
Bouwmensen. Nu is hij in zijn vrije tijd 
voorzitter van de sponsorcommissie 
van de Katwijkse basketbalvereniging 
Grasshoppers en is hij voorzitter van 
het college van kerkrentmeesters van 
kerkgemeenschap Open Hof in Katwijk 
aan de Rijn. Het vervullen van deze 
functies kost hem gemiddeld twee 
avonden in de week, maar hij doet het 
met veel plezier.

Al bijna 31 jaar zit Kees Ouwehand in het 
familiebedrijf en hij kreeg van huis uit mee 
dat je je in deze samenleving best maat-
schappelijk in mag zetten voor anderen. 
Dat doet hij met veel overgave. 

OUWEHAND STIMULEERT DE 
MAATSCHAPPELIJKE BETROKKENHEID VAN 
ZIJN WERKNEMERS EN NEEMT DAAR ZELF OOK 
HET VOORTOUW IN. MAAR WAT OUWEHAND 
BETREFT, GAAT DEZE BETROKKENHEID VERDER 
DAN ALLEEN DE EIGEN MENSEN. NIET ALLEEN 
IN FINANCIËLE ZIN (‘GELD SCHUIVEN’ NOEMT 
KEES OUWEHAND DAT) MAAR OOK ANDERSZINS 
DRAAGT HET BEDRIJF ZIJN STEENTJE BIJ (ZIE 
OOK HET ARTIKEL OVER DORCAS). EEN ANDER 
ONDERDEEL VAN DEZE BETROKKENHEID IS 
HET RUIMTE BIEDEN AAN, EN STIMULEREN 
VAN, WERKNEMERS DIE MAATSCHAPPELIJKE 
FUNCTIES UITOEFENEN.

O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

         KEES OUWEHAND

“ Tijd voor hobby’s...?”



| 38 39 | 

     De  
 andere  
  kant  
      van 
uwehand

In het verleden nam hij deel in besturen 
van scholen en het bestuur van Bouw 
Opleiding Rijnland, het huidige 
Bouwmensen. Nu is hij in zijn vrije tijd 
voorzitter van de sponsorcommissie 
van de Katwijkse basketbalvereniging 
Grasshoppers en is hij voorzitter van 
het college van kerkrentmeesters van 
kerkgemeenschap Open Hof in Katwijk 
aan de Rijn. Het vervullen van deze 
functies kost hem gemiddeld twee 
avonden in de week, maar hij doet het 
met veel plezier.

Al bijna 31 jaar zit Kees Ouwehand in het 
familiebedrijf en hij kreeg van huis uit mee 
dat je je in deze samenleving best maat-
schappelijk in mag zetten voor anderen. 
Dat doet hij met veel overgave. 

OUWEHAND STIMULEERT DE 
MAATSCHAPPELIJKE BETROKKENHEID VAN 
ZIJN WERKNEMERS EN NEEMT DAAR ZELF OOK 
HET VOORTOUW IN. MAAR WAT OUWEHAND 
BETREFT, GAAT DEZE BETROKKENHEID VERDER 
DAN ALLEEN DE EIGEN MENSEN. NIET ALLEEN 
IN FINANCIËLE ZIN (‘GELD SCHUIVEN’ NOEMT 
KEES OUWEHAND DAT) MAAR OOK ANDERSZINS 
DRAAGT HET BEDRIJF ZIJN STEENTJE BIJ (ZIE 
OOK HET ARTIKEL OVER DORCAS). EEN ANDER 
ONDERDEEL VAN DEZE BETROKKENHEID IS 
HET RUIMTE BIEDEN AAN, EN STIMULEREN 
VAN, WERKNEMERS DIE MAATSCHAPPELIJKE 
FUNCTIES UITOEFENEN.

O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

         KEES OUWEHAND

“ Tijd voor hobby’s...?”



| 40 41 | 75 JAAR OUWEHAND 

Wat doe je bij de Grasshoppers?
Ik ben voorzitter van de sponsorcommissie en dat 
doe ik inmiddels twaalf jaar. We proberen de club 
verder te krijgen in kwaliteit en prestaties en dat 
lukt aardig. Daar is helaas ook geld voor nodig. De 
verantwoordelijkheid van de commissie is sponsor- 
gelden genereren. In de commissie hebben wij 
grotendeels mensen uit het bedrijfsleven die zelf 
hun contacten hebben en dat is eigenlijk de goede 
manier om sponsorcontracten af te sluiten. 
Afgelopen jaar zijn we voor het eerst in de historie 
landskampioen geworden (dames 1 speelt eredivisie 
basketbal red.) en dat is natuurlijk waar je het alle-
maal voor doet. Maar ook de jeugdopleiding is een 
speerpunt van de vereniging.

Hoe ben je bij de vereniging gekomen?
Via mijn dochter. Zij ging basketballen en heeft dat 
vrij lang gedaan. Sinds een jaar of vijf niet meer, 
maar ik ben blijven hangen. 

Waarom ben je blijven hangen?
Waarom doen mensen vrijwilligerswerk? Ik vind dat 
je een plicht hebt om bij maatschappelijke organisa-
ties een persoonlijke bijdrage te leveren.  
Bij Ouwehand Bouw proberen we ook maatschappe-
lijk betrokken te zijn, maar dat uit zich meestal door 
het meedoen aan inzamelacties. In feite schuiven 
met geld. Maar daadwerkelijk ergens uren in steken 
dat is iets anders.

Wat vind jij het grootste verschil tussen het 
      werk bij Grasshoppers en Ouwehand?
Mijn bijdrage ligt in de organisatiesfeer. Je hebt or-
ganisatoren en doeners. Iedereen steekt erg veel tijd 
in zijn werkzaamheden. Als je te direct verwachtin-
gen en wensen uitspreekt heb je kans dat zo iemand 
zegt: ik stop er mee. In mijn huidige werk probeer 
ik altijd tot een gemeenschappelijke beslissing te 
komen, maar als we het niet eens worden heb je wel 
de mogelijkheid om de knoop door te hakken. Dat 
kan in een vrijwilligersorganisatie veel minder. 

Wat is de grootste uitdaging voor organisa- 
     ties die afhankelijk zijn van vrijwilligers?
Het grootste probleem is de vergrijzing. Er moet 
meer groei van onderaf (lees jonge mensen) komen. 
Dat is niet eenvoudig en je moet echt mensen per-
soonlijk benaderen. Een oproep op Facebook werkt 
niet meer. In feite is vrijwilligerswerk hetzelfde als je 
baan. Er moeten dingen gedaan worden en je moet 
gezamenlijk verder komen. Het enige verschil is dat 
je geen salaris krijgt. Maar gelukkig staat er altijd 
wel weer een groep op die de draad oppakt.

Wat maakt deze club bijzonder? 
Dames 1 speelt eredivisie (het hoogste niveau van 
Nederland) en de speelsters komen nagenoeg 
allemaal voort uit eigen gelederen en zijn dus hier 
opgeleid. Andere verenigingen kopen veel meer 
speelsters van buitenaf en zelfs buitenlandse. Wij 
doen dat niet en dat vind ik mooi om dan lands- 
kampioen te worden!

    Wat is het mooiste dat je in de afgelopen  
12 jaar hebt meegemaakt bij de vereniging?
Eigenlijk de groei van de vereniging. Sponsoring 
heeft een groei doorgemaakt en daardoor heeft de 
vereniging ook meer mogelijkheden gekregen. Ook in 
sportief oogpunt groeien we steeds verder met het 
kampioenschap als bekroning van het afgelopen jaar. 
Als er geen groei/vooruitgang is, vind ik er niets meer 
aan. De vereniging heeft op dit moment 400 leden en 
dat is voor een basketbalvereniging best veel.

Heb je naast al deze werkzaamheden ook 
         nog tijd voor eigen hobby’s?
Eigen hobby’s… (het duurt even voordat Kees ant-
woord geeft)... ja hoor (lachend), ik restaureer samen 
met mijn zoon oude brommers, Puch en Tomos. Die 
kopen we op Marktplaats en bouwen we helemaal 
op. We hebben er twee en zijn nu met de derde 
bezig. Daarnaast nog glas in loodramen maken en 
wandelen. Allemaal erg leuk, maar de laatste tijd ligt 
het even stil. Door tijdgebrek...

Dat komt ook door Kees’ andere ‘bijbaan’ 
voorzitter van het College van Kerkrent-
meesters. Hij legt uit wat deze baan inhoudt:
De Protestantse Kerk Nederland wordt decentraal 
bestuurd op lokaal niveau. 

Vrijwilligerswerk  
      is hetzelfde  
            als je baan...

...alleen krijg je er 
     niet voor betaald

Dus elke kerk heeft zijn eigen organisatie. Ik ben 
mijn ‘kerkelijke’ carrière begonnen als diaken, dat is 
degene die het geld ophaalt en omkijkt naar mensen 
die hulp nodig hebben, en daarna ben ik ouderling 
geweest. Dat is niet echt mijn ding, merkte ik al snel. 
In die tijd ging je dan bij mensen op bezoek en praat 
je over het geloof. Maar ik ben meer praktisch inge-
steld, dus toen heb ik me weleens afgevraagd: hoe 
kom ik daar doorheen.  
Toen ben ik voorzitter van het College van Kerkrent-
meesters in een kerk in Katwijk aan Zee geworden 
en na mijn verhuizing naar Katwijk aan de Rijn ben ik 
dat geworden bij de kerk Open Hof. Bij het College 
van kerkrentmeesters gaat het over hoe je jouw 
gemeente financieel draaiende houdt. Wij proberen 
meer een dorpshuis van de gemeenschap te wor-
den met functies die voor de hele samenleving van 
belang zijn. In de gemeente zijn mensen opgestaan 
om doordeweeks allerlei zaken, zoals optredens, ten-
toonstellingen en dergelijke te organiseren, te weten 
Open Hof Cultureel. Op die manier proberen wij als 
kerkgemeenschap open te staan voor iedereen. 

Zo zijn we nu bezig om met de Rooms Katholieke, de 
Hervormde en de Gereformeerde gemeenschap ge-
zamenlijke activiteiten te organiseren. Dat zou mooi 
zijn als dat lukt. Waar we ook heel druk mee zijn is 
het verduurzamen van de kerk. Zo hebben we een 
project afgerond om zonnepanelen op het dak van 
de kerk te plaatsen. Iedereen kon een obligatie ko-
pen voor € 200,- en dat bedrag krijg je na maximaal 
vijf jaar terug, maar ieder jaar worden er ook twin-
tig deelnemers uitgeloot die het bedrag dan direct 
terugkrijgen. Een deel van de panelen is overigens 
geplaatst in de vorm van een kruis.

Heb je nooit spijt gehad van de tijd die je 
     kwijt bent met je vrijwilligerswerk?
Nee hoor.

Blijf je dit de komende jaren ook doen?
Ja absoluut. Als ze me nog willen hebben, haha. 

Wat heeft je de meeste voldoening gegeven  
                    in de afgelopen jaren?
De meeste voldoening haal ik uit het feit dat je in 
een collectief iets kunt betekenen en een bijdrage 
kunt leveren aan het doel waar de vrijwilligersgroep 
voor staat. En je draagt natuurlijk iets bij aan de 
maatschappij. Maar wat te denken van al die mensen 
die je leert kennen en waarvan je ook weer iets leert.

Niet dat voormalig uitvoerder Arend Meyvogel wakker lag van 
zijn werk, maar soms was hij er niet gerust op. Zo werkte hij 
op een bouwerij in Katwijk aan de Rijn, in de Groote Steeg, 
tegenover de Roskam, waar ze een kelder moesten maken 
en daarbij ‘dieper zaten dan de Rijn’. De bronbemaling redde 
het niet om het grondwater weg te pompen, maar architect 
Warmenhoven vond het niet nodig om damwanden te slaan. Hij 
had al heel veel kelders gebouwd in zijn leven, zei hij, en het was 
nog nooit misgegaan. Ondertussen zag Arend de boel iedere dag 
verder verzakken. Het bouwhek ging steeds een stukje schever 
staan. Toen hij er genoeg van had, belde hij Kees Ouwehand 
eens: de bouw werd stilgelegd en er kwam een damwand.

Anekdote… 
       … Damwand ja of nee?
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Blijf je dit de komende jaren ook doen?
Ja absoluut. Als ze me nog willen hebben, haha. 
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kunt leveren aan het doel waar de vrijwilligersgroep 
voor staat. En je draagt natuurlijk iets bij aan de 
maatschappij. Maar wat te denken van al die mensen 
die je leert kennen en waarvan je ook weer iets leert.

Niet dat voormalig uitvoerder Arend Meyvogel wakker lag van 
zijn werk, maar soms was hij er niet gerust op. Zo werkte hij 
op een bouwerij in Katwijk aan de Rijn, in de Groote Steeg, 
tegenover de Roskam, waar ze een kelder moesten maken 
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Warmenhoven vond het niet nodig om damwanden te slaan. Hij 
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eens: de bouw werd stilgelegd en er kwam een damwand.

Anekdote… 
       … Damwand ja of nee?
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De huizenmarkt is een voorraadmarkt. Waar in an-
dere markten bij een stijgende vraag het aanbod zal 
toenemen, is dit bij de woningmarkt anders. Door de 
lange bouwtijd en eventuele bezwaarschriftproce-
dures kan het aanbod zich niet snel aanpassen aan 
de vraag. Bovendien zijn woningen grondgebonden 
en kan een toename van de vraag in een bepaalde 
regio niet worden opgevangen door extra aanbod uit 
een andere regio. De prijs van woningen wordt dan 
ook voornamelijk bepaald door een combinatie van 
betaalbaarheid en vraag. 

Er zijn verschillende factoren van invloed op deze 
vraag. Om te beginnen spelen het welvaartsniveau 
en de bevolkingsgroei een rol. Toch blijven, ondanks 
de aanzienlijke bevolkings- en inkomensgroei, de 
woongrondprijzen in de eerste helft van de twintig-
ste eeuw grotendeels constant. 

De prijs van 
woningen wordt 
voornamelijk 
bepaald door een 
combinatie van 
betaalbaarheid  
en vraag 
Pas na 1950 vindt er een opwaartse ontwikkeling 
plaats. Een verklaring hiervoor zou kunnen zijn dat 
in de periode van 1870 tot 1950, onder andere door 
de aanleg van het spoornetwerk en de komst van 
de stoomscheepvaart, het aanbod van economisch 
bruikbaar land flink toeneemt. Later wordt het ge-
bruik van land juist geremd door bestemmingsplan-
nen en andere beperkende maatregelen. En zo zijn er 
de afgelopen decennia nog vele andere (overheids)
maatregelen die een rol hebben gespeeld bij de ont-
wikkeling van de huizenprijzen.

In het begin van de twintigste eeuw is het bezitten 
van een huis iets voor rijkelui; het ‘gewone’ volk 
huurt. In de periode na de Tweede Wereldoorlog 
heerst er veel woningnood. 

Er worden veel sociale huurwoningen gebouwd. De 
lonen en huren zijn laag, waardoor het voor arbei-
ders niet mogelijk of aantrekkelijk is om een woning 
te kopen. In deze periode krijgt het idee aanhang dat 
eigen woningbezit kan bijdragen aan ‘woonbescha-
ving’. Het zijn vooral de confessionele partijen die 
pleiten dat een eigen huis verantwoordelijkheids-
gevoel, spaarzin, properheid en gezinsstabiliteit zou 
bevorderen. Andere partijen, zoals de sociaalde-
mocraten, die het ministerie van Wederopbouw en 
Volkshuisvesting in handen hebben, vinden juist dat 
het stimuleren van privébezit niet past bij het ideaal 
van gelijkheid en collectivisme. 

Als er in 1952 een confessionele minister op Volks-
huisvesting aantreedt, voert hij direct verschillen-
de premiemaatregelen in, voor zowel bouwers als 
kopers van woningen. 

IN 1956 ONTSTAAT DE NATIONALE  
HYPOTHEEK GARANTIE, DIE INHOUDT 
DAT DE OVERHEID GARANT STAAT 
VOOR DE AFLOSSING VAN EEN HYPO-
THEEK ALS DE HUIZENBEZITTER ON-
VERHOOPT NIET MEER KAN BETALEN. 
BANKEN VERSTREKKEN HIERDOOR 
MAKKELIJKER HYPOTHEKEN. DOOR 
DEZE STIMULERINGSMAATREGELEN, 
DE TOEGENOMEN WELVAART EN DE  
GROEI VAN DE MIDDENKLASSE WORDT 
KOPEN EEN STEEDS AANTREKKELIJKER 
ALTERNATIEF VOOR HUREN. 

Investeren 
in stenen: 

HUIZENPRIJZEN WORDEN BEÏNVLOED DOOR  

VERSCHILLENDE FACTOREN, ZOALS WELVAARTS-

ONTWIKKELING, DE BESCHIKBARE HOEVEELHEID 

GROND EN ECONOMISCHE STIMULERENDE DAN 

WEL REMMENDE MAATREGELEN. HOEWEL ER DE 

AFGELOPEN JAREN ALLERLEI FLUCTUATIES ZIJN 

GEWEEST, VERTONEN DE HUIZENPRIJZEN SINDS 

DE TWEEDE HELFT VAN DE TWINTIGSTE EEUW 

EEN STIJGENDE TREND. DE VERWACHTING IS, DAT 

VOORNAMELIJK DOOR DE STEEDS SCHAARSER 

WORDENDE GROND, DEZE LIJN ZICH VOORLOPIG 

ZAL VOORTZETTEN. 

een solide plan [?] 
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Wanneer later het liberale ka-
binet De Quay (1959 - 1963) de 
huren met 20% verhoogt én de 
huursubsidies beperkt, komt de 
woningmarkt nog meer in be-
weging. In 1975 is al 39% van de 
woningen in eigen bezit. Doordat 
er ook volop krediet te verkrijgen 
is, stijgen de huizenprijzen explo-
sief, met maar liefst 85% tussen 
1972 en 1978. De hypotheekrente 
fluctueert flink in de volgende 
jaren. Door de oliecrisis van 1979 
en de verslechterde economie, 
dalen de huizenprijzen tot 1983 
met maar liefst 45%. De rente-
piek in 1981, de rente is dan 13%, 
draagt ook bij aan de verslechte-
ring van de huizenmarkt.  

Tot 1997 beleeft de rente een da-
ling tot 6,1%. In 1996 wordt door 
deze lage rente een recordaantal 
nieuwe hypotheken afgesloten, 
met name de beleggingshypo-
theek is populair. Hierop volgen 
juist weer beperkende maatre-

gelen van de overheid: zo is de 
betaalde rente voor consumptieve 
kredieten niet langer aftrekbaar 
van de belasting, net als die voor 
tweede woningen. Sociaaldemo-
craten zien het eigen woning-
bezit inmiddels als een vorm van 
emancipatie, zodat mensen met 
minder inkomen vermogen kunnen 
opbouwen. Daardoor komt er in 
2000 de Wet Bevordering Eigen-

woningbezit, waardoor mensen 
met een laag inkomen subsidie 
kunnen krijgen voor de koop van 
een woning. 

IN 2005 IS DE RENTE 
OP EEN, VOOR DAT 
MOMENT, HISTORISCH 
LAAG PUNT: 3,4%. 

Deze lage rente en een tekort 
aan aanbod leidt tot een explo-
sieve stijging van huizenprijzen. 
Het Internationaal Monetair 
Fonds (IMF) waarschuwt in 2008 
dat de huizenprijzen in Nederland 
28% te hoog zouden liggen. Door 
de kredietcrisis, die in het najaar 
van dat jaar haar hoogtepunt 
beleeft, dalen de huizenprijzen tot 
2013 gemiddeld met maar liefst 
25%. 

Om de economie na de crisis 
te stimuleren wordt lenen weer 
gunstiger gemaakt en sparen 
duurder. 

Anno 2018 staat de rente op het laagste punt in vijf-
tig jaar. Door deze lage hypotheekrente ontstaat er 
een run op koopwoningen en worden huizenprijzen, 
net als voor de crisis, tot recordhoogtes gedreven. 
Uiteindelijk zullen veel mensen, door de stijgende 
huizenprijzen, ondanks de lage rente juist hogere 
woonlasten hebben. Ook daalt het aantal transac-
ties door de hoge prijzen. De verwachting is dat de 
rente de komende jaren weer zal toenemen, wat 
van invloed kan zijn op de waardeontwikkeling van 
vastgoed. 

Investeren in vastgoed kan op meerdere manieren. 
Men kan bijvoorbeeld beleggen in beursgenoteerd 
vastgoed of zelf een object kopen. Het rendement 
wordt niet alleen bepaald door een (eventuele) 
waardestijging van het object, maar ook door bij-
voorbeeld huurinkomsten. Vooral in grote steden en 
groeigebieden is altijd veel vraag naar huurwoningen 
of kamers. 

Uiteraard zitten er altijd risico’s aan een investe-
ring in onroerend goed. Naast onverwachte on-
derhoudskosten aan het pand zijn er factoren als 
renteontwikkelingen, bestemmingsplanwijzigingen, 
overheidsmaatregelen of bijvoorbeeld een crisis die 
de woningprijzen op korte termijn flink kunnen doen 
fluctueren. 

De vraag rijst daarom of het, met al deze mogelijke 
ontwikkelingen, zinvol blijft om te investeren in vast-
goed of dat de huidige waardestijging een bubbel 
blijkt die zal barsten. 

Op de lange termijn 
   investeren in 
‘stenen’, in de juiste 
gebieden, blijft een 
    solide plan 
In de afgelopen 75 jaar zijn er veel fluctuaties te 
zien in de vastgoedprijzen, maar op de lange termijn 
is een stijgende trend waar te nemen. Nederland 
wordt niet groter en met een geschatte bevolkings-
groei van 17 miljoen inwoners in 2018 naar bijna 18 
miljoen in 2060, zal woningschaarste naar verwach-
ting de komende jaren groter worden. 

Ook al bieden in het verleden behaalde resultaten 
geen garantie voor de toekomst, toch zou men op 
basis hiervan kunnen stellen dat op de lange termijn 
investeren in ‘stenen’, in de juiste gebieden, een 
solide plan zal blijven. 

                     Wist u dat… 
… bakstenen al sinds ongeveer 5000 v. Chr. worden gebruikt als 
       bouwmateriaal; de eerste gebakken stenen zijn gevonden in 
Mesopotamië; tijdens de wederopbouw na de Tweede Wereldoorlog  
           de toepassing van baksteen werd gesubsidieerd? 
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Uiteraard heeft de kredietcrisis 
van 2008 ook in Katwijk flinke 
gevolgen voor de huizenprijzen. 
Zo ligt de gemiddelde huizenprijs 
eind 2008 nog rond de  
€ 358.000,-. Vanaf 2009 is in 
de gemeente een dalende lijn 
te zien, net als in de rest van 
Nederland. 

Waar het omslagpunt van de 
prijsdaling in Nederland echter 
in juni 2013 ligt, zijn de effecten 
van de crisis in Katwijk nog 
zichtbaar tot 2015. Dan wordt 
het dieptepunt bereikt van  
€ 303.000,-. Sinds 2015 zitten 
de prijzen weer in de lift. Over 
de eerste zes maanden van 
2018 bedraagt de gemiddelde 
huizenprijs in Katwijk ruim  
€ 405.000,-. Hiermee liggen, 
ook in Katwijk, de prijzen boven 
het niveau van voor de crisis. 

(Bron: CBS StatLine)

Huizenprijzen in Katwijk 
op hoogste niveau ooit

HET CBS MELDT IN MEI VAN 2018 DAT 
DE PRIJS VAN EEN KOOPWONING HET 

      HOOGSTE NIVEAU OOIT HEEFT BEREIKT.  
  DE PRIJZEN LIGGEN VOOR HET EERST BOVEN  

HET NIVEAU VAN VÓÓR DE CRISIS. OOK IN KATWIJK 
              IS DEZE ONTWIKKELING TE ZIEN. 

Wie nietsvermoedend de werkplaats van De Groot & Zonen binnenliep, kon weleens stuiten op een rijtje 
grafkisten. Tot 1998 - dus ook nog na de overname door Ouwehand Bouw in 1982 - was dat namelijk 
een nevenhandeltje van het bedrijf. In principe stonden de kisten uit het zicht, in een kastenwand 
achter deuren, maar soms was de voorraad zo groot dat ze daar niet allemaal in pasten. En dan stonden 
ze gebroederlijk tussen de werkbanken, machines en houtkrullen - de inventaris van een gemiddelde 
timmermanswerkplaats. Een vrij luguber gezicht, maar het was goede handel dus dan moet je niet 
kinderachtig zijn. Henk Schouten, de toenmalige boekhouder van het bedrijf, had het er niet zo op. Bij 
zijn sollicitatie had hij zich heilig voorgenomen om alleen de administratieve kant van de zaak te doen 
en verder zo ver mogelijk bij de kisten vandaan te blijven. Het liep anders. Op een avond, er was verder 
niemand op de zaak, ging de telefoon. De huismeester van het ziekenhuis. “Ik zit hier met iemand die 
overleden is, jullie moeten gelijk komen met een kist.” Schouten moest even slikken, maar een man moet 
doen wat een man moet doen, zo was hij opgevoed. Hij laadde een kist in een busje en reed naar het 
ziekenhuis. 

Na het afleveren was zijn leed nog niet ten einde, want hij moest ook nog even helpen om de overledene 
in de kist te leggen. “Inkisten”, zegt hij nu met een nonchalance die verraadt dat het niet bij deze ene keer 
gebleven is. En dat klopt. Schouten werd de vaste man van de kisten. Met een semafoon was hij 24 uur 
per dag bereikbaar voor  uitvaartondernemingen. Bij nacht en ontij werd hij opgetrommeld om zich ergens 
in de Alblasserwaard of Brabant te melden met een kist in de achterbak. Was hij onverhoopt een keer niet 
beschikbaar, dan reed de chauffeur van de lijkwagen langs zijn echtgenote Teunie om met haar samen 
in de werkplaats een kist op te halen. De handel floreerde: op het hoogtepunt verkocht het bedrijf 525 
kisten per jaar. Totdat steeds meer afnemers hun grafkisten rechtstreeks gingen betrekken van dezelfde 
fabrikanten en er voor De Groot en later Ouwehand Bouw geen plaats meer was op de markt. Vanaf dat 
moment hoefde Schouten zich alleen nog maar bezig te houden met de boekhouding en personeelszaken 
- de wat meer gebruikelijke taken van een administrateur. 

Anekdote… 
       … Uitvaartbusiness

In de gemeente Lisse werden appartementen gebouwd op het voormalige Hobaho terrein. Ten 
tijde dat de steigers gingen zakken en het gebouw in zijn volle glorie te zien was, werden er 
berichten op de Facebookpagina “je bent een Lissenaar als” geplaatst. Deze berichten gaven te 
kennen dat het gebouw wel een moskee leek. De jongens in de keet houden alles in de gaten, 
dus ook deze Facebookpagina. Dat bracht hen op het idee om op de plek waar de naam van 
het gebouw zou gaan prijken een Arabische tekst te plaatsen. Zo gezegd, zo gedaan. Er werd 
een bord vervaardigd met daarop een tekst in Arabische tekens. Het bord hing nog maar enkele 
uren of er verscheen een opgewonden meneer, naar later bleek een vertegenwoordiger van de 
opdrachtgever, die eiste dat het bord per direct moest worden verwijderd. Want het leek nergens 
op om dit te doen. De uitvoerder bleef kalm en reageerde met de vraag of de klager ook wist wat 
er als tekst geschreven stond. Dat wist hij niet en wilde dat ook niet weten, het moest eraf! Er 
was geen praten aan. Het is vermeldenswaardig om te melden dat de gebeurtenis in de kersttijd 
van 2017 plaatsvond. Op een later moment, na nog wat mails, is aan de opdrachtgever duidelijk 
gemaakt wat de betreffende Arabische tekens verwoorden, te weten: “Vrede zij met u”. Voorwaar 
een mooie gedachte in de kersttijd. 

Anekdote… 
        … Moskee in Lisse?
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Zoniet de vutters van Ouwehand Bouw. Iedere twee jaar eert het bedrijf zijn mensen die zich al die jaren 
hebben ingezet voor het bedrijf, vaak hun hele arbeidsleven lang. De vutters en hun partners worden in de 
watten gelegd en kunnen genieten van een hapje en een drankje. 

Op 31 mei, weer een prachtige dag die weliswaar werd ingeluid door een tropische regenbui, verzamelde het 
selecte gezelschap zich op het hoofdkantoor in Katwijk waar zij door Peter Ouwehand werden verwelkomd. 
Een rondvaartboot bracht de groep door Leiden naar Voorschoten. Aan boord was er muziek, een gooche-
laar en een hapje en een drankje. Het samenzijn met oude collega’s is in feite het hoogtepunt van zo’n dag. 
Het zorgt voor mooie verhalen van vroeger en het oprakelen van mooie anekdotes. De hiernaast afgebeelde 
foto’s geven de gezellige sfeer goed weer.

 
Vuttersdag 

31.05.2018
“MET PENSIOEN GAAN IS EEN HELE EER . . . MAAR BEDENK:  
    JE HEBT NOOIT VAKANTIE MEER.” HET SCHRIKBEELD VAN IEDERE 
GEPENSIONEERDE: ACHTER DE GERANIUMS EN EEN  
             UITZICHTLOOS BESTAAN.

 75  Jaar 
OUWEHAND

feest 
jaar 

Wist u dat… 
… het oudste nog bestaande stenen woonhuis 
in Nederland in Deventer staat; het dateert 
uit 1130 en is opgetrokken uit trachiet en 
tufsteen, steensoorten vanuit de Eifel? 
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Op welk orgel zou je ooit nog willen spelen?
Voor mij is het hoofdorgel van de Église  
St. Sulpice in Parijs het mooiste orgel dat er is. 
Wat daar zo mooi aan is, is niet in één woord te 
vatten. Het orgel heeft meer dan 100 registers. 
Dat betekent dat er meer dan 7.000 pijpen staan. 

Wat zijn de mooiste momenten die  
                    je bij zijn gebleven als organist?
Dat is toch de kerstnachtdienst. Dan nodig ik an-
dere instrumentalisten uit en staan er boven negen 
blazers, pauken en een drumstel. Dan halen we 
alles uit de kast. 

Wat is je drijfveer om dit te doen?
Muziek maken, haha, lachend. Ja, ik ben niet zo’n vrij-
williger die de kerk zo’n warm hart toedraagt dat hij 
zich opoffert om dit te gaan doen. Het muziek maken 
en voordragen. Daar zit toch mijn grote drijfveer.

Hoe kijkt je gezin tegen je  
                          orgelactiviteiten aan?
Mijn kinderen vinden het helemaal niets, maar mijn 
vrouw vindt het prachtig. Mijn kinderen houden van 
hele andere muziek. Maar als je kijkt naar het beeld 
dat andere mensen vaak van organisten hebben 
dan is dat vaak dat deze mensen ‘saai’ zijn. Maar 
dat is echt niet zo. Toen ik op mijn veertiende op 
dat kleine orgeltje in de Ontmoetingskerk speelde, 
scheurde ik ook al op een Yamahaatje rond. Ook or-
gelmuziek in de kerk hoeft niet saai te zijn. Het kan 
ook erg vlot zijn en ad rem. Ik heb wel eens meege-
maakt dat het zo druk was met kleine kinderen die 
vanuit de kerk naar het kinderzaaltje moesten zodat 
iedereen aan het dringen was om binnen te komen. 
Ik heb toen opzij-opzij-opzij van Herman van Veen 
gespeeld. Dat vond iedereen leuk.

O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

“Muziek maken is mijn grote drijfveer”

DICK DURIEUX werkt al meer dan 22 jaar bij Ouwehand. 
     Eerst als werkvoorbereider, projectleider en later als inkoper. 
Inkoper zijn is lastig als je het goed wilt doen.  
       Goed - goedkoop - en op tijd leveren zijn bijna paradoxaal. 
Het is de kunst om daar de juiste balans in te vinden.  

Over zijn vak kan hij dagenlang vertellen 
maar in dit interview gaat het over zijn 
andere passie: orgelspelen in de Grote 
Laurentiuskerk in Rijnsburg. Al vanaf 
zijn 14e is hij gegrepen door de klanken 
van ‘pijporgels’ zoals het instrument in de 
volksmond heet. Al 43 jaar voorziet hij de 
dienst van de juiste klanken. Het geeft hem 
veel voldoening. 

 

  

Hoe ben je ertoe gekomen organist te worden?
Ik ben om mijn veertiende begonnen in een klein 
kerkje, de Ontmoetingskerk in Katwijk aan de Rijn. 
Mijn broers vriend was Jaap van Rijn en was orga-
nist in de Dorpskerk in Wassenaar. Hij heeft mij een 
keer mee gevraagd toen ik acht jaar was. Ik vond dat 
zo mooi dat ik van hem les ben gaan nemen. Jaap 
van Rijn is trouwens nu organist van de Nieuwe 
Kerk in Katwijk en daar staat het grootste orgel van 
Nederland. Eens in de week kwam hij bij ons thuis 
en oefenden we samen op een klein orgeltje dat we 
thuis hadden. Toen ik veertien was, ben ik begon-
nen in de Ontmoetingskerk, maar toen heb ik wel 
bedongen dat ik in de Dorpskerk mocht studeren, 
want daar stond een orgel met pedaal, dat ik nodig 
had om goed te kunnen studeren. Op mijn 18e ben ik 
organist geworden in Rijnsburg en daar speel ik nog 
steeds. 

Kun je uitleggen hoe een orgel in elkaar zit?
Een register is een pijpengroep die onderling het-
zelfde klinkt. Mijn orgel heeft 28 registers. Maar 

het leuke is dat de pijpen die je aan de buitenkant 
ziet voor een groot deel helemaal geen klankfunctie 
hebben. Het grootste deel is sier. De pijpen waar het 
echte geluid uitkomt, staan binnen in de kast van het 
orgel. In mijn kerk heb ik in het front 29 pijpen die 
zichtbaar zijn en waar geluid uitkomt. Maar er staan 
90 pijpen in het front. Dus tweederde staat er voor 
de sier. En binnen in de kast staan 1.600 pijpjes waar 
wel allemaal geluid uitkomt. 

Wat zijn ongeveer de kosten van een orgel?
Dat is ongeveer € 35.000,- per register. Dus ik 
speel op een orgel van bijna een miljoen!

Wat is het moeilijkste aan orgelspelen?
Het moeilijkste is gescheiden denken tussen je 
linker- en rechterhand en je voeten. En dan is een 
orgel natuurlijk een mechanisch instrument. Hoe 
verder het mechaniekje van de pijp zit, hoe zwaarder 
het orgel speelt. Per toets kan dat wel 500 gram 
zijn. Ik probeer elke dag een half uur in de kerk te 
oefenen om het goed bij te houden.

De andere kant van Ouwehand



| 50 51 | 75 JAAR OUWEHAND 

Op welk orgel zou je ooit nog willen spelen?
Voor mij is het hoofdorgel van de Église  
St. Sulpice in Parijs het mooiste orgel dat er is. 
Wat daar zo mooi aan is, is niet in één woord te 
vatten. Het orgel heeft meer dan 100 registers. 
Dat betekent dat er meer dan 7.000 pijpen staan. 

Wat zijn de mooiste momenten die  
                    je bij zijn gebleven als organist?
Dat is toch de kerstnachtdienst. Dan nodig ik an-
dere instrumentalisten uit en staan er boven negen 
blazers, pauken en een drumstel. Dan halen we 
alles uit de kast. 

Wat is je drijfveer om dit te doen?
Muziek maken, haha, lachend. Ja, ik ben niet zo’n vrij-
williger die de kerk zo’n warm hart toedraagt dat hij 
zich opoffert om dit te gaan doen. Het muziek maken 
en voordragen. Daar zit toch mijn grote drijfveer.

Hoe kijkt je gezin tegen je  
                          orgelactiviteiten aan?
Mijn kinderen vinden het helemaal niets, maar mijn 
vrouw vindt het prachtig. Mijn kinderen houden van 
hele andere muziek. Maar als je kijkt naar het beeld 
dat andere mensen vaak van organisten hebben 
dan is dat vaak dat deze mensen ‘saai’ zijn. Maar 
dat is echt niet zo. Toen ik op mijn veertiende op 
dat kleine orgeltje in de Ontmoetingskerk speelde, 
scheurde ik ook al op een Yamahaatje rond. Ook or-
gelmuziek in de kerk hoeft niet saai te zijn. Het kan 
ook erg vlot zijn en ad rem. Ik heb wel eens meege-
maakt dat het zo druk was met kleine kinderen die 
vanuit de kerk naar het kinderzaaltje moesten zodat 
iedereen aan het dringen was om binnen te komen. 
Ik heb toen opzij-opzij-opzij van Herman van Veen 
gespeeld. Dat vond iedereen leuk.

O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

“Muziek maken is mijn grote drijfveer”

DICK DURIEUX werkt al meer dan 22 jaar bij Ouwehand. 
     Eerst als werkvoorbereider, projectleider en later als inkoper. 
Inkoper zijn is lastig als je het goed wilt doen.  
       Goed - goedkoop - en op tijd leveren zijn bijna paradoxaal. 
Het is de kunst om daar de juiste balans in te vinden.  

Over zijn vak kan hij dagenlang vertellen 
maar in dit interview gaat het over zijn 
andere passie: orgelspelen in de Grote 
Laurentiuskerk in Rijnsburg. Al vanaf 
zijn 14e is hij gegrepen door de klanken 
van ‘pijporgels’ zoals het instrument in de 
volksmond heet. Al 43 jaar voorziet hij de 
dienst van de juiste klanken. Het geeft hem 
veel voldoening. 

 

  

Hoe ben je ertoe gekomen organist te worden?
Ik ben om mijn veertiende begonnen in een klein 
kerkje, de Ontmoetingskerk in Katwijk aan de Rijn. 
Mijn broers vriend was Jaap van Rijn en was orga-
nist in de Dorpskerk in Wassenaar. Hij heeft mij een 
keer mee gevraagd toen ik acht jaar was. Ik vond dat 
zo mooi dat ik van hem les ben gaan nemen. Jaap 
van Rijn is trouwens nu organist van de Nieuwe 
Kerk in Katwijk en daar staat het grootste orgel van 
Nederland. Eens in de week kwam hij bij ons thuis 
en oefenden we samen op een klein orgeltje dat we 
thuis hadden. Toen ik veertien was, ben ik begon-
nen in de Ontmoetingskerk, maar toen heb ik wel 
bedongen dat ik in de Dorpskerk mocht studeren, 
want daar stond een orgel met pedaal, dat ik nodig 
had om goed te kunnen studeren. Op mijn 18e ben ik 
organist geworden in Rijnsburg en daar speel ik nog 
steeds. 

Kun je uitleggen hoe een orgel in elkaar zit?
Een register is een pijpengroep die onderling het-
zelfde klinkt. Mijn orgel heeft 28 registers. Maar 

het leuke is dat de pijpen die je aan de buitenkant 
ziet voor een groot deel helemaal geen klankfunctie 
hebben. Het grootste deel is sier. De pijpen waar het 
echte geluid uitkomt, staan binnen in de kast van het 
orgel. In mijn kerk heb ik in het front 29 pijpen die 
zichtbaar zijn en waar geluid uitkomt. Maar er staan 
90 pijpen in het front. Dus tweederde staat er voor 
de sier. En binnen in de kast staan 1.600 pijpjes waar 
wel allemaal geluid uitkomt. 

Wat zijn ongeveer de kosten van een orgel?
Dat is ongeveer € 35.000,- per register. Dus ik 
speel op een orgel van bijna een miljoen!

Wat is het moeilijkste aan orgelspelen?
Het moeilijkste is gescheiden denken tussen je 
linker- en rechterhand en je voeten. En dan is een 
orgel natuurlijk een mechanisch instrument. Hoe 
verder het mechaniekje van de pijp zit, hoe zwaarder 
het orgel speelt. Per toets kan dat wel 500 gram 
zijn. Ik probeer elke dag een half uur in de kerk te 
oefenen om het goed bij te houden.

De andere kant van Ouwehand



| 52 53 | 75 JAAR OUWEHAND 

BOUWBEDRIJF OUWEHAND DRAAGT GRAAG EEN STEENTJE 

BIJ AAN EEN MOOIERE WERELD. DAAROM IS HET BEDRIJF 

EEN SAMENWERKING AANGEGAAN MET DORCAS HULP & 

ONTWIKKELING. DEZE STICHTING VOERT PROJECTEN UIT 

IN OOST-EUROPA, AFRIKA EN HET MIDDEN-OOSTEN, ALLE 

GERICHT OP HET CREËREN VAN BLIJVENDE VERANDERING 

IN HET LEVEN VAN DE ALLERARMSTEN.

Bouwen 
  aan de  
toekomst...   
           

VAN STICHTING VOOR HULP AAN  
GEWETENSVERVOLGDEN TOT INTER-
NATIONALE HULPORGANISATIE
Dirk Jan Groot besluit in 1980 het evangelie in prak-
tijk te brengen en richt een stichting op om mensen 
te ondersteunen die worden vervolgd vanwege hun 
geloof. In eerste instantie richt de organisatie zich 
op de veelal arme bevolking in Oost-Europa. De 
stichting draagt dan nog de naam Christelijke Stich-
ting voor Hulp aan Gewetensvervolgden (CSHG). 
Later wordt dit Dorcas, genoemd naar Dorkas, uit 
het Bijbelboek Handelingen van de apostelen. Deze 
Dorkas was een christen uit Joppe die zich inzette 
voor de armen. En dat is precies wat Dorcas voor 
ogen heeft. Anno 2018 is de stichting nog altijd 
werkzaam in Oost-Europa, maar ook in Afrika en het 
Midden-Oosten. 

Met vrijwilligers en medewerkers in binnen- en 
buitenland wordt hard gewerkt om daar te zijn waar 
het nodig is. Door armoede, crises en uitsluiting 
leven veel mensen in mensonwaardige omstandig-
heden. Deze kunnen rekenen op steun van Dorcas. 
Zoals de stichting het zelf verwoordt: ‘Wij zien hen 
die ongezien zijn’.

Het potentieel van mensen staat hierbij centraal. 
Dorcas streeft ernaar om mensen en gemeenschap-
pen tot hun recht te laten komen, zodat zij kunnen 
bloeien. De organisatie gelooft dat ook deze kwets-
bare groepen de potentie hebben om zelf voor hun 
inkomen te zorgen. Daarom zijn veel projecten, veel-
al uitgevoerd met lokale mensen, gericht op educa-
tie en daarmee op een langdurig effect.

Dankzij deze projecten kan de lokale bevolking zelf 
leren hoe ze huizen kunnen bouwen, leren jongeren 
een vak als meubelmaker of naaister en kunnen veel 
kinderen naar school. Ook wordt er veel tijd en geld 
gestoken in kennisoverdracht over onder andere 
hygiëne, gezondheid en familieplanning. In andere 
projecten wordt mensen geleerd hoe ze bijvoorbeeld 
regenwater kunnen opvangen voor drogere perioden 
of hoe ze een fruitplantage kunnen starten. Door het 
stimuleren van zelfredzaamheid krijgen zij een beter 
leven, vandaag én morgen. Er wordt zo een blijven-
de verandering in het leven van de allerarmsten tot 
stand gebracht.

Met persoonlijke aandacht, daadkracht, betrouw-
baarheid en lokale aanwezigheid moedigt Dorcas 
mensen aan om met hun talenten aan de slag te 
gaan en helpt hen deze te ontwikkelen. Ook is er 
veel contact met lokale en nationale overheden, zo-
dat iedereen de kans krijgt om mee te doen in de sa-
menleving. Dit gebeurt altijd vanuit de kernwaarden 
van de stichting: gelovig, gedurfd en gezamenlijk. 

SAMEN IS HET SLEUTELWOORD 
Om het werk van Dorcas mogelijk te maken, kan de 
organisatie rekenen op de inzet en steun van velen. 
Zowel bij de uitvoering van projecten als bij het 
inzamelen van de benodigde middelen is een goede 
samenwerking onontbeerlijk. 

Voor een 
   beter leven, 
vandaag én 
   morgen
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Zo zijn er in Nederland ruim 250 afgiftepunten voor 
kleding, schoeisel, gordijnen en dekens, die allemaal 
worden beheerd door vrijwilligers. Alle ingezamelde 
goederen worden verkocht. Een deel hiervan gaat 
naar Oost-Europa, waar deze door Dorcas zelf op de 
markt worden gebracht. Hierdoor kan de stichting 
rekenen op een hoge opbrengst voor de goederen. 
Bovendien wordt er door deze werkwijze werkge-
legenheid gecreëerd in Oost-Europa en, doordat 
de spullen niet gratis worden weggeven, voorkomt 
men oneerlijke concurrentie. Een ander deel van de 
kleding wordt verkocht in de Dorcas winkels. 
Inmiddels zijn er dertig officiële winkels in Neder-
land, die worden beheerd door meer dan duizend 
vrijwilligers. Hier worden ook boeken, speelgoed, 
meubelen, servies en dergelijke verkocht. Met de 
opbrengst hiervan kunnen verschillende projecten 
worden opgezet. 

Het werk van Dorcas wordt inmiddels ondersteund 
door tienduizenden donateurs en giftengevers. 
Naast goederen en tijd, kan men uiteraard ook geld 
geven. 

Het is mogelijk om éénmalig of periodiek te done-
ren. Mensen kunnen er ook voor kiezen om voor een 
specifiek project, zoals een doktersbezoek of water 
voor het vee, te doneren. Ook kunnen donateurs een 
kind of granny ‘adopteren’. Hiermee kunnen kinderen, 
studenten en ouderen concreet worden geholpen. 
Ook veel kerken steunen de projecten van Dorcas, 
door een spreker uit te nodigen tijdens een dienst of 
door speciale inzamelingsacties te organiseren. 
Zowel bij het inzamelen als de uitvoering van de  
projecten draait alles om samenwerking. 
Samenwerking met donateurs en sponsoren, zoals 
Ouwehand, maar vooral samenwerking met de me-
dewerkers ter plaatse en de lokale bevolking. Het 
doel is immers om kwetsbare mensen en gemeen-
schappen weer te laten floreren. Dorcas verbindt 
op deze wijze mensen in Nederland met mensen in 
nood en met de mensen die ter plaatse concrete 
hulp bieden. 

NAAST VERBINDING EN SAMEN- 
WERKING, GELOOFT DORCAS VOORAL 
IN DE KRACHT VAN MENSEN. 

 Dorcas verbindt  
     mensen in Nederland   
 met mensen in nood

PROJECT DIRE DAWA

Ouwehand bouwt mee in Ethiopië. Letterlijk en figuur-
lijk. Letterlijk wordt er een technische school gebouwd 
en figuurlijk bouwt Ouwehand in dit project mee aan de 
toekomst van de Ethiopiërs. 

Heel veel Ethiopiërs zijn afhankelijk van veeteelt. Ze 
hebben een paar koeien of geiten en weten niet goed 
hoe ze hier voldoende inkomen uit kunnen genereren. 
Dat is jammer want er is genoeg melk voorhanden. De 
kennis en middelen ontbreken simpelweg om de melk 
te bewerken zodat ze langer te bewaren is en dus wel 
verkocht kan worden.

Daar gaan wij ze mee helpen! De nieuw te bouwen 
technische school in Dire Dawa dient als leerschool 
voor jongeren die machines en attributen maken voor 
deze melkproductie. In twee andere steden worden de, 
succesvolle, bestaande scholen uitgebreid met produc-
tieafdelingen voor roestvaststaal.

PROJECT IN DE SPOTLIGHT: 
WASH-PROJECT (WATER, 
SANITATIE EN HYGIËNE) KENIA

In 2010 gingen de Kenianen massaal naar de 
stembus om te stemmen voor een nieuwe grondwet. 
Sindsdien groeit de economie hard, zodat het land 
tegenwoordig een middenklasse inkomensland is, 
vooral dankzij inkomsten uit landbouw en toerisme. 
Dit is natuurlijk goed nieuws, maar het brengt ook 
een probleem met zich mee. Veel hulporganisaties en 
buitenlandse overheden stoppen namelijk met hun 
ontwikkelingsprojecten. Soms gebeurt dit te vroeg, 
waardoor juist de kwetsbare mensen tussen wal en 
schip dreigen te raken. 

Zeventig procent van de Kenianen heeft geen of 
slechte toegang tot goede toiletten en andere 
sanitaire voorzieningen, met veel ziektes tot gevolg. 
Daarnaast lijden grote gebieden onder extreme 
droogte, waardoor de voedselvoorziening in gevaar 
komt. Ook zijn corruptie en zwak bestuur nog een 
bron van zorg. Reden genoeg dus voor Ouwehand 
om Dorcas bij dit project de helpende hand te 
bieden.

Voedselzekerheid
Via het WASH-project (Water, Sanitatie en Hygiëne) 
houdt Dorcas zich bezig met het verbeteren van de 
sanitaire voorzieningen en de toegang tot schoon 
drinkwater. Ook geeft Dorcas de mensen informatie 
over het belang van schoon drinkwater en hygiëne. 
Dit gebeurt in samenwerking met de lokale overheid 
en het bedrijfsleven.

Ondernemerschap
Dorcas leidt mannen en vrouwen op bij het 
oprichten en verbeteren van hun eigen bedrijfje in 
de landbouwsector. Zo krijgen zij een betere positie 
in de maatschappij, en kunnen zij de beschikbare 
water en landbouwgrond zo goed mogelijk benutten 
en vermarkten.

Goede toekomst voor kinderen
Dorcas zorgt voor een stabielere gezinssituatie voor 
kinderen en hun ouders. Zo investeert Dorcas in 
zelfvertrouwen, talenten en capaciteiten. Ook geeft 
Dorcas trainingen rondom opvoeding en gender, 
waarbij het erom gaat hoe je goed met elkaar 
omgaat in een gezin en in de gemeenschap. Ten 
slotte werkt Dorcas aan bewustwording rondom het 
uithuwelijken en misbruik van kinderen.
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PROJECT IN DE SPOTLIGHT: 
BEROEPSOPLEIDING OLOKII  
(2017-2020)

Tijdens een eerder project heeft Dorcas een school 
gebouwd in Olokii (Tanzania). Op deze vakschool, 
die ook door Ouwehand is gefinancierd en bezocht, 
krijgen leerlingen van 16 tot 24 jaar praktijkgerichte 
lessen. Om ervoor te zorgen dat nog meer jongeren 
uit de omgeving van Olokii hier onderwijs kunnen 
genieten en daarmee meer inkomen voor hun 
gezinnen kunnen genereren, heeft Dorcas van 
2017 tot 2020 een project op de kaart gezet. Het 
doel hiervan is om in deze periode 500 gezinnen 
(2500 mensen) een inkomen te geven dat boven de 
armoedegrens ligt. 

Veel gezinnen in landelijke gebieden in Tanzania 
hebben landbouw als belangrijkste bron van 
inkomsten. Door de droogte en het gebrek aan 
kennis en vaardigheden lukt het vaak niet om hier 
een goed inkomen mee te genereren en in het 
levensonderhoud te voorzien. Veel gezinnen leven 
dan ook in grote armoede. Doordat er weinig geld 
is en opleidingen vaak op grote afstand te vinden 
zijn, is het voor veel jongeren vanaf 16 jaar bijna 
onmogelijk om naar school te gaan en hun kans op 
een betere toekomst te vergroten. 

OP DE VAKSCHOOL IN OLOKII WORDEN 
TRAININGEN GEGEVEN OP HET GEBIED 
VAN ELEKTROTECHNIEK, CONSTRUCTIE, 
METSELEN, LASSEN EN TIMMEREN, 
MAAR OOK KLEDING MAKEN EN 
EEN OPLEIDING TOT KLEUTERJUF 
BEHOREN TOT DE MOGELIJKHEDEN. DE 
SCHOOL IS STEEDS ZELFSTANDIGER 
DOOR INKOMEN TE VERWERVEN 
UIT DE VERKOOP VAN WERK VAN DE 
LEERLINGEN EN HET AANNEMEN VAN 
WERK UIT DE OMGEVING. 
 
Dorcas heeft zich tot doel gesteld om de komende jaren, 
samen met een lokale partnerorganisatie, ruim 500 studen-
ten succesvol een beroepsopleiding te laten afronden aan 
de school in Olokii. In het laatste jaar van de studie worden 
deze studenten begeleid bij het vinden van een baan of 
geholpen met het opzetten van een eigen bedrijfje. Door de 
jongeren zelfredzaam te maken, kunnen zij en hun gezinnen 
leven van een inkomen boven de nationale armoedegrens. 
Dit is slechts een van de manieren waarop Dorcas zich, net 
als de Bijbelse figuur Dorkas, inzet voor de armen.

      Wist u dat… 
     … Ouwehand Bouw      
     inmiddels in Nederland zo’n  
          20.000 woningen 
      heeft gebouwd?
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De UTADOEDAG dit jaar was een bijzondere vanwege het 75-jarig bestaan. Dit keer is het hard werken en 
vergt het nogal wat vaardigheden om veilig en vooral op tijd thuis te komen. De dag begint vrij ‘onschuldig’ 
met wat spelletjes, een buggycar-rit en een hapje eten. Naarmate de avond vordert, wordt het programma 
wat grimmiger. Het toetje is nog niet afgeruimd of de ruim 90 feestvierders worden door cipiers van de 
beruchte Koepel van Breda opgehaald.

Zonder pardon wordt iedereen afgevoerd naar hun cel waarna het slot er op gaat. Nu komt het aan op vaar-
digheden en onderhandelingstechnieken. Kwaliteiten waaraan het de leidinggevenden van Ouwehand Bouw 
natuurlijk niet ontbreekt. Via afleidingsmanoeuvres en verbonden sluiten, lukt het het merendeel van de ‘ge-
vangenen’ om voor middernacht uit het cellencomplex te ontsnappen. Een klein aantal dat er niet in slaagt, 
is uiteindelijk met een extra bijdrage uit het 75-jaar Ouwehand-fonds ‘vrijgekocht’.

Na een gezellige borrel op een zwoele zomeravond en een (voor sommigen korte) nacht slapen, geniet de 
groep van een heerlijk ontbijt en vertrekt naar het centrum van Breda. Daar stapt de groep aan boord van 
twee grote elektrische sloepen en wordt het weekend heerlijk en ontspannen afgesloten.

 
UTADOEDAG 

08.06.2018
ELK JAAR WORDT ER VOOR HET UITVOEREND  
      TECHNISCH ADMINISTRATIEF (UTA) PERSONEEL EEN 
ACTIVITEITEN (DOE) DAG GEORGANISEERD.  
           ZO OOK IN HET JUBILEUMJAAR.

 75  Jaar 
OUWEHAND

feest 
jaar 
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In deze periode werkte ik overdag als Bouwplusser en 
in mijn vrije uren als klusser. Ik heb dit als een voor-
recht ervaren om dit op deze manier te mogen doen.

Hoe vaak ben je bij DVS?
Als spelend lid was ik hier meerdere malen per 
week. Tijdens de verbouwing was ik meer bij DVS 
dan thuis. Nu hebben we regelmatig nog klusda-
gen om het clubhuis in goede staat te houden. 
Op dit moment staat mijn zoontje op het punt om 
lid te worden van DVS. Hij zal gaan starten bij de 
AMV (Algemene Muzikale Vorming)-music-kids. De 
komende tijd zal ik weer vaker aanwezig zijn, niet 
alleen als vrijwilliger, maar ook als vader die geniet 
van zijn zoon die in zijn voetsporen treedt.

Waarom doe je het voor de vereniging?
Iedereen heeft zo zijn eigen kwaliteiten en als 
je die kunt inzetten voor de club kost het de 

vereniging ook veel minder. Zo hebben we een 
mooi clubhuis voor relatief weinig geld kunnen 
neerzetten waar iedereen trots op is. Daarnaast 
is het tegenwoordig zo dat een vereniging het 
moet hebben van zijn vrijwilligers. Door als 
vrijwilliger te helpen, kan een vereniging blijven 
bestaan. Dat is de reden waarom ik graag mijn 
steentje bijdraag. Door Vriendschap Sterk!

Wat is het mooiste aan het muziekkorps DVS?
Als het korps op je afkomt, komt er ook echt 
een korps op je af. Dat maakt op mij altijd 
weer indruk en dat zal altijd blijven kriebelen. 
Maar het mooiste voor mij is dat ik er erg veel 
vriendschappen aan heb overgehouden, muziek 
verbindt nu eenmaal. Het is leuk om met elkaar 
muziek te maken en de gezelligheid onderling 
doet de rest.
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IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

      “De vereniging kan dan blijven bestaan”

MARTIN BARNHOORN is een geboren en getogen 
      Ouwehandbouwer kun je wel zeggen. Vanaf school (hij was 
zestien) is hij via een werkend-leren-project bij Ouwehand 
        terecht gekomen. Een andere baas zoeken in de afgelopen 
21 jaar is niet in hem opgekomen. Dat komt omdat hij veel te
      graag bij Ouwehand werkt en dus nooit een poging heeft
  gedaan daar verandering in te brengen. 

Martin werkt bij Ouwehand Bouw Plus. 
Hij doet dus veel verbouw en villabouw. 
Al 25 jaar is hij lid van muziekkorps 
DVS (Door Vriendschap Sterk) in 
Katwijk. En ook daar steekt hij al ruim 
15 jaar zijn handen uit de mouwen. En 
net zoals bij Ouwehand willen ze Martin 
bij DVS niet kwijt.

 

  

Hoe ben je bij het muziekkorps  
                                             terechtgekomen?
Ik ben begonnen bij de junioren via een neefje. 
DVS is een korps dat nationaal gezien hoog staat 
aangeschreven, dus het was van het begin af aan 
een serieuze bedoening. Het is een hechte groep 
en als ze eenmaal in het uniform staan, gaan ze 
er voor de volle 100% voor. Dat stond me wel aan 
en ik ben niet meer weg gegaan. Tot 2009 was ik 
actief als tamboer en daarna ben ik zogenaamd 
werkend lid geworden.

Wat maakt DVS zo bijzonder?
DVS is muzikaal erg sterk. Het geluid dat DVS produ-
ceert in zijn geheel, maakt een zogenaamde DVS-
sound. Het instrumentarium en het arrangement zijn 
heel goed op elkaar afgestemd door de arrangeur. In 
Nederland is de DVS-sound een begrip. DVS is een 
vooraanstaande muziekvereniging. Je kunt het verge-
lijken met wat Ajax en Feijenoord zijn in het voetbal.

Wat zie je zelf als hoogtepunt  
                                 in je activiteiten bij DVS?
Eén van mijn hoogtepunten is het Wereld Muziek 
Concours (WMC) in Kerkrade in 2009. Aan dit kam-
pioenschap doen gemiddeld vijftig korpsen en orkes-
ten mee uit 32 landen en vijf continenten. Het WMC 
is om de vier jaar en het vergt heel veel voorberei-
dingen en repetities. Het instuderen van de show en 
marsen vergt gigantisch veel tijd. En als het dan lukt, 
is dat natuurlijk prachtig mooi. Het wereldkampioen-
schap van 2009 was een mijlpaal voor ons.

Een ander persoonlijk hoogtepunt vond ik de bouw 
van het nieuwe clubhuis. Wij zaten in een oud clubhuis 
waar wij van de gemeente uit moesten. We kregen 
een oud schoolgebouw als nieuwe huisvesting toege-
wezen. Uiteraard moest dit volledig verbouwd worden 
voor alle activiteiten van DVS. Ouwehand Bouw Plus 
heeft een nieuwe grote zaal aan het bestaande pand 
gezet. Wij hebben met een hele groep vrijwilligers de 
afwerking van het clubhuis verzorgd, zowel aan de 
buiten- als binnenzijde. 

De andere kant van Ouwehand
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HET IN 2015 IN PARIJS GESLOTEN KLIMAATAKKOORD, 
GAAT IN 2020 IN. DOEL VAN HET AKKOORD IS OM DE 
OPWARMING VAN DE AARDE TE BEPERKEN TOT MIN-
DER DAN TWEE GRADEN CELSIUS. DE BOUWSECTOR 
IS VANWEGE DE BEOOGDE ENERGIETRANSITIE EEN 
CRUCIALE PARTIJ OM DEZE DOELEN TE REALISEREN 
EN KAN NOG MEER BIJDRAGEN DOOR DE BOUW VAN 
WONINGEN VERDER TE VERDUURZAMEN. 

Naast de Rijksoverheid, voeren veel gemeenten en ondernemers lokale 
initiatieven uit om de doelstellingen van het Klimaatakkoord te halen. 
Eén van deze initiatieven is 20duurzaam20. Dit is een samenwerkings-
verband tussen inwoners van Katwijk, ondernemers, onder wie Ouwe-
hand, scholen en de gemeente met als doel om in 2020 20% van de 
energie duurzaam op te wekken. 

DUURZAAM BOUWEN BEHELST ECHTER MEER DAN 
ALLEEN HET TERUGDRINGEN VAN HET ENERGIE 
VERBRUIK VAN WONINGEN EN ANDERE GEBOUWEN. 
HET GAAT OOK OM HET BOUWEN VAN WONINGEN 
DIE ZO LANG MOGELIJK KUNNEN VOLDOEN AAN DE 
WOONBEHOEFTEN, ZODAT ZE LANGER MEE KUNNEN 
GAAN. VERDER KAN DOOR HET MATERIAALGEBRUIK 
EEN VERSCHIL WORDEN GEMAAKT. NAAST HET GE-
BRUIK VAN MILIEUVRIENDELIJKE MATERIALEN, ZOALS 
HOUT UIT DUURZAAM BEHEERDE BOSSEN, KAN BIJ 
NIEUWBOUWWONINGEN SLOOPMATERIAAL WORDEN 
HERGEBRUIKT. OOK KAN DOOR INTENSIEVER GEBRUIK 
TE MAKEN VAN GEBOUWEN EEN BIJDRAGE AAN HET 
MILIEU WORDEN GELEVERD. DOOR BIJVOORBEELD 
EEN SCHOOLGEBOUW IN DE AVONDEN TE GEBRUIKEN 
ALS MUZIEKSCHOOL, HOEFT ER MINDER TE WORDEN 
GEBOUWD. 

Een duurzame bouwwijze is goed voor mens én milieu. Er zijn verschil-
lende manieren van duurzame woningbouw. De meest bekende zijn:  
Trias Energetica, People, Planet, Profit-benadering (Triple P-benade-
ring), Industrieel, Flexibel en Demontabel Bouwen (IFD-Bouwen), Cradle- 
to-cradle en Slimbouwen. 

 Duurzame 
woningbouw  
  en een  
toekomst  
    zonder gas
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TRIAS ENERGETICA 
De Trias Energetica is een bekende, nog altijd actu-
ele strategie voor duurzaam bouwen. De strategie 
richt zich op het besparen van energie in drie stap-
pen. De eerste stap is om de behoefte aan en het 
gebruik van energie zoveel mogelijk te beperken, 
door woningen bijvoorbeeld goed te isoleren. De 
volgende stap is om voor de resterende energiebe-
hoefte zoveel mogelijk duurzame energie, energie 
van bronnen die niet op kunnen raken, te gebruiken, 
zoals zonne- of windenergie. De laatste stap is om 
de benodigde energie zo efficiënt mogelijk te ge-
bruiken. 

PEOPLE, PLANET, PROFIT (TRIPLE-P)
Bij deze benadering wordt bij nieuwbouwplannen en 
renovatie of onderhoud evenwicht gezocht tussen 
People (mensen), Planet (aarde, leefmilieu) en Profit 
(economie). Onevenwichtigheid, bijvoorbeeld door 
teveel accent te leggen op het beperken van de 
milieubelasting van een gebouw, zonder voldoen-
de aandacht te hebben voor de gebruikskwaliteit 
(People-kant), zou kunnen leiden tot een niet-duur-
zaam gebouw. Er wordt soms nog een vierde ‘P’ aan 
toegevoegd, die van Project; deze staat voor ruim-
telijke kwaliteit, flexibiliteit, diversiteit, evenwicht en 
schoonheid. 

INDUSTRIEEL, FLEXIBEL EN  
DEMONTABEL BOUWEN (IFD-BOUWEN) 
Bij deze bouwwijze worden sommige bouwdelen, 
zoals bijvoorbeeld gevels voorzien van kozijnen en 
glas, compleet geleverd. Op de bouwplaats hoeft dit 
dan alleen nog geassembleerd te worden. Dit levert 
naast Arbo-, kwaliteits- en kostenvoordelen positie-
ve effecten op het milieu op. Daarnaast draait het 
er bij deze manier van bouwen om dat gebouwen in 
onderdelen zijn te demonteren. 

Wie een huis of kantoor wil uitbreiden, kan bijvoor-
beeld een achtergevel demonteren. Het gebouw 
wordt uitgebreid met een nieuw dak en nieuwe mu-
ren, met hergebruik van de oorspronkelijke achterge-
vel. Ook wordt het mogelijk om complete gebouwen 
te verplaatsen, als bijvoorbeeld een nieuwe weg 
wordt aangelegd. Dit is duurzamer dan slopen en 
elders opnieuw bouwen. Nieuwe 3D-printtechnieken 
kunnen ook worden ingezet om tijdelijke gebou-
wen of bouwdelen te maken. Bij deze innovatieve 
techniek bestaan er bovendien geen beperkingen in 
vormen en structuren. Ook zal deze techniek enorme 
mogelijkheden bieden voor het restaureren van oude 
gebouwen. Historische gevels kunnen bijvoorbeeld 
tot elk detail worden gescand en exact worden 
geprint. 

CRADLE-TO-CRADLE
Deze strategie onderschrijft de noodzaak te voor-
zien in eigen behoeften, zodat toekomstige genera-
ties meer mogelijkheden hebben. Het concept ‘afval 
is voedsel’ staat centraal: alle gebruikte materialen 
zouden na hun leven in het ene product, nuttig 
kunnen worden ingezet in een ander product. Hierbij 
zou geen kwaliteitsverlies mogen zijn en alle rest-
producten moeten kunnen worden hergebruikt of 
milieuneutraal zijn. 

SLIM BOUWEN
Slim bouwen is gebaseerd op drie kernwaarden: 
industrialisatie van het bouwproces door installa-
tietechniek een belangrijke rol in het bouwproces 
te geven, flexibel en levensduurbestendig bouwen 
en reductie van milieubelasting. Door levensduur-
verlenging ten opzichte van traditioneel bouwen en 
door goed te kijken naar materiaalgebruik wordt de 
milieubelasting aanzienlijk gereduceerd. 

Voorbeelden van duurzaam bouwen:

Linksboven: 
(her)gebruik van materialen die later 
weer toe te passen zijn bij woning-
bouw.

Rechtsboven:  
zonne-energie op daken.

 
Tweede van boven:  
modulaire bouw.

Onder:  
windenergie voorziet wijk van 
elektriciteit.
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Woningen zonder aardgasaansluiting 
De genoemde bouwstrategieën hebben met elkaar 
gemeen dat ze zijn gericht op het terugdringen van 
de milieubelasting, onder andere door de manier 
van bouwen, maar ook door de energiebehoefte te 
verminderen en voor de resterende vraag gebruik te 
maken van duurzame energiebronnen. Het gebruik 
van aardgas zal daarom in de toekomst flink worden 
beperkt. Niet alleen is dit een eindige energiebron, 
en daarmee per definitie niet duurzaam, de proble-
men in de omgeving van Slochteren (zie kader op de 
volgende pagina) hebben er aan bijgedragen dat er 
versneld wordt gestopt met het gebruik van gas als 
energiebron in woningen. 

Aardgas is een fossiele brandstof, die zorgt voor 
uitstoot van koolstofdioxide (CO2), hetgeen zorgt 
voor opwarming van de aarde en slecht is voor het 
klimaat en de leefomgeving. Om CO2-uitstoot te 
verminderen en te voldoen aan de afspraken uit het 
Klimaatakkoord van Parijs, heeft de Nederlandse 
overheid besloten dat in 2050 de energievoorzie-
ning in Nederland volledig duurzaam moet zijn. In 
2035 mogen er daarom nog maximaal één miljoen 
gasaansluitingen in Nederland zijn; dat zijn er in 
2018 nog zeven miljoen. Bovendien wordt de gas-
voorraad in Groningen minder en veroorzaakt de 
gaswinning aardbevingen. Om niet afhankelijk te 
worden van aardgas uit het buitenland, zoals  

Rusland, zullen er snel alternatieven moeten komen. 
Om het aantal gasaansluitingen te verminderen is 
de aansluitplicht op gas vervangen door een warm-
terecht. De overheid heeft deze maatregel versneld 
uitgevoerd en daardoor geldt er vanaf medio 2018 
een verbod op bouwen van nieuwe woningen met 
een aardgasaansluiting. Dit stelt de bouwwereld 
voor een grote uitdaging. Naast de wijzigingen 
in nieuwbouw, zullen alle bestaande woningen te 
zijner tijd duurzamer en aardgasvrij moeten worden. 
Aardgas wordt in woningen gebruikt om te verwar-
men, voor warm water en om te koken. Voor al deze 
doeleinden zijn alternatieven beschikbaar. 

Verwarmen zonder aardgas
Een gebouw verwarmen zonder aardgas begint met 
goede isolatie. Om het huis verder te verwarmen 
kan bijvoorbeeld gebruik worden gemaakt van een 
warmtepomp. Deze verspreidt warmte via bijvoor-
beeld vloerverwarming of plafondverwarming. Ook 
zogenaamde ‘laagtemperatuur-radiatoren’ zijn 
mogelijk. Een andere mogelijkheid om een woning te 
verwarmen is door gebruik te maken van een warm-
tenet. Dit is een netwerk van ondergrondse leidin-
gen waar warm water doorheen stroomt. Het warme 
water dat hiervoor wordt gebruikt, is afkomstig van 
een warmtebron in de buurt, zoals een aardwarmte-
bron of een fabriek. 

Koken zonder aardgas 
Een duurzame optie voor koken zonder 
aardgas is inductie koken. Hierbij wordt 
gebruik gemaakt van elektriciteit. Doordat 
de pit uitsluitend verwarmt als deze in 
contact komt met een pan, gaat er weinig 
warmte en dus weinig energie verloren. 
De gasoven kan worden vervangen door 
een elektrische oven. 

Warm water zonder aardgas
Voor warm tapwater (water om te dou-
chen) is een combinatie van een zonne-
boiler, die water verwarmt met panelen 
op het dak, en een warmtepomp een 
duurzaam alternatief voor een boiler op 
aardgas. ’s Zomers kan een zonneboiler 
water tot wel 80°C verwarmen, soms 
nog wel warmer dan als met aardgas. Op 
minder warme dagen kan een warmte-
pomp het water extra verwarmen. Ook 
kan gebruik worden gemaakt van een 
kokend-waterkraan maar deze gebruiken 
wel veel elektriciteit. 

Door het bouwen van woningen zonder aardgasaansluiting en gebruik te maken van duurzame energiebron-
nen, wordt een grote stap gezet in het realiseren van de doelstellingen van het Klimaatakkoord. Bovendien 
kan op deze manier versneld worden gestopt met de gaswinning in Groningen. 

Huis van de toekomst. 
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De gaswinning in Groningen heeft Nederland veel wel-
vaart gebracht, maar kent ook een keerzijde. Niet alleen 
draagt verbranding van aardgas bij aan klimaatverande-
ring; de winning ervan veroorzaakt aardbevingen en de 
schade aan huizen in de omgeving van het wingebied is 
enorm. Hierdoor is in 2018 besloten binnen enkele jaren 
te stoppen met de gaswinning in Nederland. 
 
Het begint allemaal in 1959, als er bij Slochteren een 
aardgasveld wordt gevonden, dat met maar liefst 2700 
miljard kubieke meter het grootste gasveld in Euro-
pa blijkt te zijn. De overheid en Nederlandse Aardolie 
Maatschappij (NAM) zien mogelijkheden om het veld te 
exploiteren. Gesteund door een forse reclamecampagne 
van de overheid, ‘Aardgas, warmte bij u thuis’, worden 
in de jaren na de ontdekking steeds meer woningen 
aangesloten op het nationale aardgasnetwerk. Lang-
zaamaan komen er in huizen moderne geisers, cen-
trale verwarming en gasfornuizen. Hierdoor wordt de 
kwaliteit van de volkshuisvesting flink verbeterd. Ook de 
industrie en glastuinbouw vervangen kolen en stookolie 
door aardgas. 

Het Groningse gas vindt echter niet alleen zijn weg naar 
Nederlandse huishoudens en bedrijven; een aanzienlijk 
deel van het gas wordt geëxporteerd naar Duitsland, 
België, Italië, Zwitserland en Frankrijk. De aardgasbaten 
vormen daarmee een flinke aanvulling op de Nederland-
se staatskas en een belangrijk deel van de Nederlandse 
verzorgingsstaat is gefinancierd uit deze opbrengsten. 

Toch is het niet allemaal rozengeur en maneschijn. De 
gaswinning veroorzaakt aardbevingen, die veel schade 
toebrengen aan woningen en bedrijven in het gebied. 
Tussen 1991 en 2002 vinden er jaarlijks vier aardbevin-
gen plaats met een kracht van minimaal 1,5 op de schaal 
van Richter; in 2011 zijn dit er maar liefst 28. Ook in de 
jaren erna is het veelvuldig mis, soms betreft het bevin-
gen van maar liefst 3,6 op de schaal van Richter. 

GASWINNING IN SLOCHTEREN: 
BRON VAN WELVAART EN LEED

NAAR SCHATTING HAD ER NOG TOT 2059 GAS 
KUNNEN WORDEN GEPRODUCEERD UIT HET GRO-
NINGER VELD. ECHTER, DOOR DE GROEIENDE ON-
RUST VAN OMWONENDEN ÉN DE DOELSTELLINGEN 
DIE VOORTVLOEIEN UIT HET KLIMAATAKKOORD VAN 
PARIJS, IS EEN OPERATIE GESTART OM NEDERLAND 
GASVRIJ TE MAKEN EN OM UITERLIJK IN 2030 TE 
STOPPEN MET DE GASWINNING IN GRONINGEN. 
HIERTOE ZAL OM TE BEGINNEN DE EXPORT VAN 
NEDERLANDS GAS WORDEN AFGEBOUWD. DAAR-
NAAST IS HET DE BEDOELING DAT HET GROOTSTE 
DEEL VAN DE 7 MILJOEN HUISHOUDENS, DIE AARD-
GAS GEBRUIKEN ALS ENERGIEBRON, VANAF 2035 
AARDGASVRIJ IS. 

Om deze doelstellingen te realiseren, zullen er vanaf 
2018 geen nieuwbouwwoningen meer worden gebouwd 
met aardgasaansluitingen. Daarnaast zal er een enorme 
operatie moeten plaatsvinden om alle bestaande wo-
ningen voor 2050 over te schakelen op andere energie-
bronnen. Om tot 2050 in de resterende gasbehoefte te 
voorzien, wordt een stikstoffabriek gebouwd, waarmee 
buitenlands gas bruikbaar wordt in Nederland.

Bij deze omslag in de Nederlandse energievoorziening 
speelt de bouwsector een cruciale rol. De benodigde 
energietransitie zorgt ervoor dat er de komende jaren 
duizenden nieuwe vakmensen in de bouw nodig zijn en 
dat de sector zich zal blijven vernieuwen. Om een duur-
zamere leefomgeving te creëren zal de verbinding tus-
sen gebouw, gebruikers en omgeving nog belangrijker 
worden. Dit is Ouwehand Bouw, voor wie vernieuwen, 
verbreden en verbinden belangrijke thema’s zijn,  
op het lijf geschreven. 

Maar we zijn er nog niet want 
er liggen plannen van minister 
Wiebes en de energiesector 
om per 2021 de productie en 
verkoop van nieuwe cv-ketels 
te gaan verbieden. 

Maar nu de bestaande wo-
ningen: vanaf 2019 zullen de 
gemeenten de eerste wijken 
moeten gaan aanwijzen die bin-
nen enkele jaren gasloos gaan 
worden. Het gevolg hiervan is 
dat alle woningen die gebouwd 
zijn voor 2002 onvoldoende zijn 
geïsoleerd en kierdicht zijn om 
d.m.v. de nieuwe laagtempera-
tuur verwarming comfortabel 
verwarmd te kunnen worden.

Naast een nieuwe verwarmings-
installatie kost dit de consu-
ment een flinke verbouwing 
van de schil van de woning, die 
zomaar ca. € 50.000,- kan gaan 
bedragen. Het kabinet heeft lef 
en ambitie getoond om op basis 
van het Klimaatakkoord het CO2 
gehalte met 55% terug te willen 
brengen. Nederland is het beste 
jongetje van de EU klas, met de 
meest ambitieuze klimaatdoel-
stelling (EU=49%). Maar deze 
ambitie had diepgaand tech-
nisch vooronderzoek verlangd 
om tot een adequate duurzame 
oplossing te komen. Inmiddels 
heeft het kabinet  
€ 120 miljoen subsidie verstrekt 
aan 60 initiatieven om als pilot 
te dienen; die zullen de komen-
de jaren een bron aan kennis 
opleveren.

De eerste wijken zijn volgend 
jaar al aan de beurt om zich 
voor te bereiden. Consumen-
ten zullen met een peperdure 
verbouwing worden geconfron-
teerd en de infrabeheerders van 
de gas- en elektriciteitsleidin-
gen zullen zich moeten buigen 
over een nieuw verdienmodel. 
Ook het elektriciteits netwerk 
is van onvoldoende capaciteit 
omdat het niet aan de toene-
mende vraag naar elektriciteit 
kan voldoen.

Financiers zoals hypotheekban-
ken zullen zich moeten gaan 
buigen over de vraag hoe de 
consument hierbij gefinancierd 
kan worden. Installatie- bedrij-
ven en bouwbedrijven krijgen 
er de komende 30 jaar een 
enorme productievraag bij, 
terwijl zij nu de vraag al niet 
aankunnen. Nederland heeft 7,5 
miljoen bestaande woningen die 
in 30 jaar moeten worden aan-
gepakt. Jaarlijks zullen er dus 
ca. 230.000 woningen moeten 
worden verbouwd.

De huidige nieuwbouw pro-
ductie betreft ca. € 9 miljard. 
De operatie gasloos betreft ca. 
€ 11,5 miljard!!!! Dat we dit gaan 
redden voor 2050 is dus een 
utopie, tenzij we slim innoveren 
met nieuwe warmtebronnen als 
waterstof of biomassa, maar 
ook in dat geval is het een ope-
ratie van Deltawerken omvang 
en business case nummer 1 voor 
de Nederlandse economie.

Wist u dat… 
… 9 zonnepanelen het 
volledig stroomverbruik 
   dekken van een 
gemiddeld huishouden?

 
BUSINESS CASE NUMMER 1 VOOR ONDERNEMEND NEDERLAND 
 
DE NIEUWBOUW WAS KOPLOPER DOORDAT BEGIN DIT JAAR 
PLOTSELING WERD BEPAALD DAT ELKE NIEUWBOUWWONING 
WAARVOOR NA 1 JULI 2018 EEN OMGEVINGSVERGUNNING 
WORDT AANGEVRAAGD GEEN GASAANSLUITING MEER 
KRIJGT. DE ISOLATIEWAARDE VAN DE NIEUWBOUWWONING 
IS AL ENORM HOOG, WAARDOOR DE INGREEP KAN WORDEN 
BEPERKT TOT EEN GEWIJZIGDE TECHNISCHE INSTALLATIE VAN 
15 TOT 20 DUIZEND EURO PER WONING.

HEEL NEDERLAND  
“VAN GAS LOS” VOOR 2050:
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Dat doet ze met de PV-bijdragen van het personeel dat Ouwehand dan weer aanvult. In het kader van het 
75-jarig bestaan werd de bijdrage van Ouwehand wat verder opgeschroefd en was er ook meer mogelijk 
dan andere jaren. Daarnaast was het weer duidelijk ook in feeststemming! Het was een zonovergoten dag 
met vele activiteiten. Varen, paardrijden, schminken. Het kon allemaal! And last but not least werd de dag 
afgesloten met een zomerse barbecue!

Familiedag 
  Katwijk 

07.07.2018
TER GELEGENHEID VAN HET 75-JARIG BESTAAN ORGANISEERT 
      DE PERSONEELSVERENIGING VAN OUWEHAND KATWIJK EEN 
FAMILIEDAG WAARBIJ MEDEWERKERS VAN OUWEHAND HUN 
    GEZIN KUNNEN MEENEMEN EN KENNIS KUNNEN LATEN  
          MAKEN MET ANDERE COLLEGA’S EN HUN GEZINSLEDEN.

 75  Jaar 
OUWEHAND

feest 
jaar 

Wist u dat… 
… in 1962 de miljoenste naoorlogse  
woning werd opgeleverd? 
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Zo’n 80 km kilometer verwijderd van het strand vonden de collega’s uit Gorinchem het tijd worden voor  
een beachparty. Tonnen zand werden aangevoerd om het terrein rond het Gorinchemse kantoor om te 
toveren in een Noordzeestrand. Springkussens, een frietkraam en een beachvolleybalveld maakten de 
Gorinchemse stranddag compleet. De afsluitende barbecue en het fantastische weer deden de rest.

Familiedag 
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Wat is het hoogtepunt geweest?
Dat was het kampioenschap van Katwijk vorig 
seizoen. Je ziet dan hoeveel emotie er vrijkomt 
bij onze vereniging. Eigenlijk is de hele vereniging 
het hele jaar bezig om het eerste team kampioen 
te maken. Dat is waar iedereen het voor doet. En 
ook de manier waarop. In dat seizoen overleed de 
teammanager aan kanker. Aan het eind was er twij-
fel over het kampioenschap en dan komt het toch 
nog goed. Een enorme ontlading voor iedereen.

Zou je het anderen aanraden?
Je komt in aanraking met andere mensen, het is 
goed voor je sociale en zakelijke contacten. Voor 
mij is het ook een vorm van ontspanning. Ik kan het 
iedereen aanraden. Het is een verrijking voor jezelf 
en je kunt anderen ook een stapje verder helpen.

Is er verschil in de organisatie  
                   van een voetbalclub en Ouwehand?
Ja, het vraagt wel veel meer tactisch vermogen. 
Je moet op de club veel voorzichtiger zijn, anders 
zegt iemand zo: “het is allemaal wel mooi en aardig 
maar dan stop ik ermee”. Mijn kennis van financiële 
zaken kan ik als penningmeester bij Katwijk goed 
gebruiken maar andersom kan ik ook zaken leren. 
Voor mij blijft het belangrijkste dat ik het leuk vind 
om te doen! 

De overeenkomst tussen beide organisaties is dat 
je samen een doel voor ogen hebt. Ik vind het leuk 
om aan beide organisaties mijn bijdrage te kunnen 
leveren.

O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

PETER DE MOL is al lang verbonden aan Ouwehand. 
     Al sinds 1995 houdt hij de cijfertjes van Ouwehand 
nauwlettend in de gaten. Peter is actief bezig. Naast zijn  
     werk wil hij ook graag maatschappelijk betrokken zijn. 
Efficiënt als hij is, combineert hij zijn hobby’s met zijn 
     vrijwilligerswerk. “En als je dan toch iets voor de 
maatschappij wilt doen, kun je maar beter iets doen waar je 
       goed in bent”, legt hij uit. 

 
Zo is hij bij VV Katwijk terecht gekomen 
als penningmeester en dit jaar is hij ook 
voorzitter van de businessclub van  
VV Katwijk geworden. 

 

  

Heb je ook nog hobby’s?
Ik heb veel hobby’s. Ik zit graag op de racefiets. Ik 
probeer elke dag voordat ik naar mijn werk ga een 
uur te fietsen, in het weekend langere tochten en 
daarnaast probeer ik af en toe wat mooie cols te 
fietsen. Ik doe graag allerlei sporten. Ik golf graag, 
heb getennist en gehockeyd en vroeger ook ge-
voetbald bij VV Katwijk. Een paar jaar geleden ben 
ik als sponsor teruggekeerd bij VV Katwijk en ben 
gevraagd om het penningmeesterschap op mij te 
nemen. Nu ben ik ook gevraagd om voorzitter te 
worden van de Businessclub. 

De Businessclub genereert fondsen zodat het eerste 
elftal op het hoogste niveau kan blijven acteren 
vanuit een business-to-business gedachte. Er is 
een team samengesteld van een aantal mensen die 
allemaal hun eigen specialiteit hebben. We hopen zo 
alles op een hoger niveau te krijgen en de organisa-
tie verder te kunnen professionaliseren.

Wat is de belangrijkste reden dat je dit doet?
Er lopen heel veel vrijwilligers bij zo’n club rond en 
iedereen moet zijn steentje bijdragen. Mijn rol als 
penningmeester kost lang niet zoveel tijd als voor 
anderen die vaak van ’s morgens vroeg tot ’s avonds 
laat in de kantine of achter de bar actief zijn voor 
de vereniging. Ik vind dat je wel wat terug mag doen 
voor de maatschappij. Het is niet alleen maar consu-
meren, je mag af en toe ook wel wat brengen.

Heb je voordat je penningmeester werd nog 
       andere maatschappelijke functies gehad?
Ik heb vorig jaar, samen met anderen, voor de 
Stichting Juul (red.: stichting die zich inzet voor het 
Prinses Maxima Centrum in Utrecht ter ondersteu-
ning van het onderzoek en de behandelingen van 
en naar kinderkanker) de fietstocht “Spijs - Parijs” 
georganiseerd. ‘Spijs’ is van restaurant Spijs en Wijn; 
we zijn met 12 fietsers in drie dagen naar Parijs 
gefietst.,600 km in totaal. We hebben toen veel geld 
kunnen doneren. 

“Gewoon omdat het leuk is om te werken  
              aan de toekomst van de club”

De andere kant van Ouwehand
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feest 
jaar 

Peter Ouwehand was door een aantal genodigden 
(totaal 150 personen) aangesproken, die verbaasd 
waren dat zij als ‘stakeholder’ (belanghebbende) 
waren uitgenodigd. “Stakeholders zijn voor ons men-
sen die een belangrijke rol spelen in ons bedrijf, dat 
zijn relaties, leveranciers en niet in de laatste plaats 
onze mensen die contact hebben met deze groep”, 
aldus Peter Ouwehand. Hij legde de nadruk op het 
feit dat elke schakel in de Ouwehand-keten voor de 
Katwijkse bouwonderneming uitermate belangrijk is. 
De stakeholders bijeenkomst vond plaats in Museum 
Voorlinden in Wassenaar waar futurist en trendwat-
cher Richard van Hooijdonk een vloeiende verbin-
ding legde tussen verleden, heden en toekomst. Na 
een visuele vogelvlucht door 75 jaar Ouwehand nam 
hij de toeschouwers mee op een uitstapje in de toe-
komst en schetste hij toekomstige ontwikkelingen in 
de samenleving en met name in de bouw. 

Zelfrijdende auto’s, pakketjes bezorgende drones 
en ‘het huis van de toekomst’ passeerden de revue. 
Veel bekijks had het model van een door 3D-printers 
gebouwde ‘wikihouse’ dat door Japanners is ontwik-
keld en een kostprijs kent van nog geen € 3.000,-. 
Peter Ouwehand zag tal van mogelijkheden voor Ou-
wehand Bouw en riep alle aanwezigen op het kijkje 
in de toekomst te laten bezinken en vooral de jonge-
re generaties, met frisse, nieuwe ideeën, nadrukkelijk 
te betrekken bij toekomstige besluitvorming.

Na afloop van het inspirerende betoog van Van 
Hooijdonk was er tijd voor een rondleiding langs de 
prachtige collectie moderne en hedendaagse kunst 
van Museum Voorlinden. Een gezellig drankje en een 
uitgebreid ‘walking dinner’ waren de kers op de taart 
van deze gezellige en informatieve dag.

Stakeholders 
bijeenkomst 

18.09.2018
DE INTRODUCTIE VAN PETER OUWEHAND BIJ  
     DEZE BIJEENKOMST ZEGT ALLES OVER HOE 
  OUWEHAND ZIJN ‘STAKEHOLDERS’ ZIET.

 75  Jaar 
OUWEHAND
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Zie je een parallel met je werk  
                                           bij Ouwehand?
Jazeker! Elkaar helpen en omzien naar elkaar doen 
we hier ook. Het sluit naadloos op elkaar aan. Bij 
Ouwehand hebben ze normen en waarden hoog 
in het vaandel en daar voel ik me prettig bij en op 
mijn gemak.

Waarom vind je dat andere mensen dit 
            werk ook zouden moeten doen?
Ik heb niets te vinden wat anderen wel of niet 
doen. Je moet iedereen in zijn waarde laten. Ik zeg 
altijd: iemand die wel iets voor de kerk doet res-
pecteer ik maar ik respecteer ook mensen die niets 
voor de kerk doen. Laat iedereen in zijn waarde. 
Maar mijn leven bestaat niet alleen uit de kerk 
hoor. Ik heb ook hobby’s en help graag mensen. 

 Wat doe je als je niet werkt of met  
            vrijwilligerswerk bezig bent?
Kamperen met de caravan is mijn grote hobby. 
Het mooie daaraan is: je doet de rits open en je 
bent buiten. Het gevoel van vrijheid is een heel fijn 
gevoel. We kamperen altijd in Nederland. We gaan 
met Hemelvaart / Pinksteren naar dezelfde cam-
ping en daar staan we altijd met dezelfde mensen 
op het veld, heel gezellig en vertrouwd.

Klus je weleens in je eigen huis?
Ja, ik heb net mijn hele huis geschilderd. En ook 
binnen in huis moet er regelmatig wat veranderd 
worden. 

O 
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“Gewoon omdat het vanzelfsprekend  
              is om mensen te helpen”

CHIEL BRANDERHORST werkt bij 
        Ouwehand Bouw Plus als voorman. Volgens eigen zeggen 
heeft hij een hele leuke en fijne baan: “Ik krijg van 
      Ouwehand alle vrijheid en verantwoordelijkheid”.  
Het mooiste van zijn werk vindt hij het helpen en omgaan  
      met mensen. De onderhoudsklussen die hij voor Ouwehand 
uitvoert, variëren van een nieuw slot plaatsen tot een hele 
          verdieping verbouwen. Werk en privé zijn bij Chiel wel 
gescheiden, maar lopen wel parallel, mensen helpen doet  
                    hij graag, ook in zijn vrije tijd. 

  
Zo doet hij regelmatig kleine klusjes bij 
 ouderen en is hij  klusjesman bij de 
Johanneskerk in Gorinchem. Dit 
kerkgebouw is gebouwd in 1958 door 
de Firma de Groot dat later Ouwehand 
Bouw Gorinchem is geworden. 

 

Waarom ben je vrijwilligerswerk voor de 
            kerk gaan doen?
Dat heb ik van huis uit meegekregen, ik ben chris-
telijk opgevoed. In mijn puberjaren zat ik vaak in de 
jeugdsoos of het café. Maar op een bepaalde leeftijd 
voel je toch je verantwoordelijkheid en neem je die 
dan ook.
 
Wat doe je nu voor werk in de kerk?
Ik doe klein onderhoudswerk voor de Johanneskerk 
in Gorinchem. Ik doe dat al zolang ik er kom. De 
Johanneskerk heeft zo’n 1.500 leden. Ben jarenlang 
Diaken geweest en zit nu in verschillende commis-
sies.

Wat is de laatste klus die je hebt gedaan? 
We hebben alle hardstenen dorpels vervangen in de 
vergaderruimten door roestvrijstalen dorpelstrips. 
Die dorpels staken vier centimeter boven de vloer 
uit waardoor oudere mensen er over struikelden met 
alle gevolgen van dien.

Je vertelde net dat jouw kerk zo’n 1.500  
           leden heeft, doe je dit met meer leden?
Meestal bied ik zelf dingen aan. Net zoals met die 
dorpels. De saamhorigheid die je met elkaar hebt, 
maakt dit werk ook bijzonder. Het werk in een kerk-
gebouw, in het Godshuis, is ook bijzonder voor mij. 
Voor iemand die gelooft blijft dat speciaal. Als ik de 
kerk binnenkom om iets te doen, denk ik vaak: ‘wie 
ben ik dat ik hier mag komen’.

Heb je altijd onderhoudswerk voor de kerk 
        gedaan of ook andere dingen?
Ik ben ook voorzitter van Stichting Doelendienst. 
Dat is een stichting die laagdrempelige kerkdiensten 
organiseert in het theater de Vijf Zinnen in Gorin-
chem (voorheen schouwburg de Nieuwe Doelen). Wij 
organiseren 6x per jaar een dienst met een spreker 
en een band of koor. Deze dienst is voor iedereen 
toegankelijk en er komen vooral jonge gezinnen met 
kinderen. Het is een manier om op een laagdrempeli-
ge manier mensen bij het geloof te betrekken. Het is 
een groot succes.

De andere kant van Ouwehand
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OUWEHAND BESTAAT 75 JAAR! EEN DERGELIJKE LEEFTIJD BEREIKEN ALS 
BEDRIJF ZIJNDE LUKT ALLEEN ALS JE BLIJFT INNOVEREN EN VERNIEUWEN. 
DE KATWIJKSE ONTWIKKEL- EN BOUWONDERNEMING DOET DAT ALS GEEN 
ANDER. DAT IS TERUG TE VINDEN IN DE METHODIEK EN ORGANISATIE VAN  
HET BEDRIJF (ZIE OOK HISTORIE VAN OUWEHAND). HET LOGO IS EEN 
AFSPIEGELING VAN DEZE ONTWIKKELINGEN. LEUK IS DAN OOK TE ZIEN HOE 
DIT BEELDMERK IN DE LOOP DER TIJD IS GEËVOLUEERD.

 75  Jaar 
ZICHTBAAR

Wist u dat… 
… er in 1947 ongeveer 1.250 
mensen in Nederland de 
naam Ouwehand droegen; 
dit aantal in 2007 ongeveer 
was verdubbeld; bijna de 
helft hiervan inwoner van de 
gemeente Katwijk was?
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op de hoogte gebracht en zijn wij uitgerukt. De 
man was inmiddels 1,5 uur op het water en toen wij 
aankwamen was hij zo blij als een klein kind. Dat 
doet je echt wel wat. We hebben ook een keer een 
melding gehad van iemand die maandagmorgen om 
09.00 uur kleren vond met een portemonnee maar 
niemand in de beurt. Er bleek toen een vrij forse 
Duitser de vorige avond om 23:00 uur te zijn gaan 
zwemmen. Toen zijn we samen met de boten van 
Scheveningen, Katwijk en Noordwijk gaan zoeken 
op zee. Op zee hoorden we over kanaal 16 van een 
zeiljacht dat zij iets hadden gezien en er naartoe 
gingen. Vervolgens bleef het lang stil. Wij zijn toen 
richting het jacht gevaren en daar waren ze net 
bezig om de man aan boord te trekken. Het zeil-
jacht bevond zich op meer dan vijf mijl uit de kust! 
Dus die man had meer dan elf uur in het water 
gelegen en was erg ver afgedreven. Hij was zwaar 
onderkoeld maar had uiteindelijk niets.

Zouden anderen dit ook moeten doen?
Zelf vind ik het belangrijk om het te doen omdat 
het een meerwaarde heeft voor je ontwikkeling. 
Je spreekt mensen vanuit een ander vak en daar 
leer je altijd van. Het is natuurlijk leuk om naast 
je reguliere werk iets anders te doen. Je krijgt er 
energie van. Het leuke van de KNRM is dat het 
een hechte club is en je mag varen op zee met een 
boot van een miljoen en dan ook nog op momenten 
dat andere mensen niet de zee op gaan. 

 Levert het naast energie nog meer op?
Ja wij worden betaald, haha. Wij krijgen evenveel 
als de vrijwilligers in 1824 toen de KNRM werd 
opgericht: 2,50 gulden en dat is nu € 1,22 per uur. 
Die verdiensten doen we in de pot en daarmee 
kunnen we op zaterdag na het oefenen een biertje, 
colaatje of bitterbal van doen.

      “Het brengt je wat en je geeft wat”

De andere kant van Ouwehand
ARIE VAN DER PLAS is projectontwikkelaar bij Ouwehand 
     Bouw Groep. Als sinds 2003 werkt hij met vele partijen  
samen om woningbouwprojecten van de grond te krijgen.  
Samen met gemeenteambtenaren, architecten, het bouwbedrijf,  
constructeurs en makelaars worden de mooiste plannen  
       gemaakt, uitgewerkt en gerealiseerd. Voorbeelden zijn 
    Nieuw Rijnvaart (moet nog starten), Hof van Rijnsburg,  
De Hoven fase 1 t/m 3 en Statendijck. Voordat een project 
   gereed is, kunnen er wel enkele jaren overheen gaan. Arie 
houdt zich dus op zijn werk bezig met langere termijn klussen. 

In zijn vrije tijd is dat anders. Als 
‘opstapper’ van de KNRM (Koninklijke 
Nederlandse Redding Maatschappij) 
telt iedere seconde. De reddingswerkers 
van de KNRM zijn getraind om alles zo 
efficiënt en snel mogelijk te doen. Elke 
seconde kan immers levensreddend zijn.

 

  O 
 
 

IN DEZE RUBRIEK  
    KOMEN 
MEDEWERKERS  
 AAN HET WOORD  
DIE NAAST HUN  
DRUKKE BAAN BIJ 
OUWEHAND OOK  
   EEN STEENTJE 
BIJDRAGEN AAN  
DE MAATSCHAPPIJ

Wat heeft jou ertoe gebracht om bij  
           de KNRM te gaan?
Ik ben tien jaar geleden verhuisd en mijn nieuwe  
buurman zat bij de KNRM. Dat leek me wel wat. 
Maar je komt daar niet zomaar bij hoor, je moet solli-
citeren. Dus ik ben in de pen geklommen en heb een 
brief geschreven. Vervolgens heb ik niets meer ge-
hoord. Na vijf jaar kreeg ik een telefoontje of ik nog 
beschikbaar was. Ik moest wel even nadenken waar 
het over ging. Toen bleek dat ze op dat moment 
nieuwe mensen nodig hadden, ben ik de sollicitatie- 
ronde ingegaan. Dat is allemaal gelukt en ben ik ‘op-
stapper’ geworden.

Wat is een opstapper?
Om uit te varen heb je minimaal vier disciplines nodig: 
navigeren, communiceren, sturen en een eindver-
antwoordelijke. Dus we gaan altijd met minimaal vier 
man weg. Je hebt één schipper en drie opstappers. 
Als opstapper doe je alles wat nodig is om je doel te 
bereiken. Je moet kunnen navigeren, je moet achter 
het roer kunnen zitten en je moet kunnen commu-

niceren. In feiten ben je als opstapper allround. De 
schipper bepaalt de taak van de opstappers. Als er 
een zoekactie gaande is waar navigatie belangrijk is, 
zal de schipper degene met de beste navigatiekwali-
teiten achter de navigatieapparatuur zetten.

Hoeveel tijd kost een dergelijke activiteit?
We hebben op zaterdagochtend oefening of EHBO 
en maandagavond onderhoud. Dat gaat het hele jaar 
door. Dus ik ben toch wel zo’n anderhalve dag in de 
week weg.

Hoe groot is de Katwijkse KNRM? 
In totaal zijn we met 31 man. Daarvan varen er 14 
en 8 zitten op het kusthulpverleningsvoertuig en de 
rest doet andere zaken zoals onderhoud.

Wat heeft het meest indruk gemaakt?
Dat was een surfer wiens mast was gebroken. Hij 
had niet aangegeven dat hij weg was gegaan en bo-
vendien werd het laagwater en dreef dus langzaam 
richting Engeland. De surfvereniging was inmiddels 
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1943 
Oprichting W. Ouwehand 
bouwkundige, Windlustweg 7 in 
Wassenaar.

 75  Jaar 
OUWEHAND

KATWIJK

BEDRIJFS 
PANDEN

1951 
Terugkeer naar Katwijk 
naar Boulevard 86 Fa. W. 
Ouwehand. De werkplaats 
wordt gevestigd aan de 
Randweg in Katwijk.

1962 
Kantoor verhuist naar huisadres  
Martin Ouwehand aan de  
Parklaan 74 achter in de tuin  
(25m2) Fa. W. Ouwehand & Zn. 1969 

Kantoor verhuist naar  
Frederikdreef 14 in Katwijk. 
Ouwehand & Zn NV.

1972
Kantoor verhuist naar het 
Hoornesplein in Katwijk. 
Ouwehand Bouw BV.

1976
Opening kantoor met kozijnen- 
fabriek aan de Lageweg 12 te  
Katwijk ’t Heen.

1986
Intrek in kantoor en bedrijfshal  
aan de Heerenweg 13 (’t Heen)  
in Katwijk. Ouwehand Bouw  
Groep BV.

2011
Opening van het duurzame 
kantoorpand Katwijk aan 
de Voorschoterweg 29 
in Valkenburg ZH (Gem. 
Katwijk). De materieeldienst 
wordt gevestigd aan de 
Taanderstraat 2 in Katwijk.  
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1981 
Opening vestiging Ouwehand Bouw 
in Gorinchem bv, na overname van 
Bouwbedrijf De Groot Gorinchem in 
1981 aan de Blauwe Torenstraat 19 
in de binnenstad van Gorinchem.

 75  Jaar 
OUWEHAND

GORINCHEM

BEDRIJFS 
PANDEN

1996 
Kantoor en werkplaats verhuist naar 
Avelingen West 25 te Gorinchem.

2009 
Opening van het duurzame kantoorpand 
Gorinchem op bedrijventerrein 
Papland 19 te Gorinchem nabij de A15.

Bij de realisatie van het huidige kantoorpand van 
Ouwehand Bouw en Ouwehand Bouw Plus op Papland 
in Gorinchem zijn, in het kader van duurzaamheid, 
bijzondere onderdelen toegepast. Zo wordt er onder 
andere gebruik gemaakt van een luchtwarmtepomp op 
het dak van het kantoor. Deze wordt gebruikt voor het 
verwarmen en koelen van het pand. Bovendien is het 
hele gebouw uitgerust met zonwerend glas, zodat het 
pand niet te veel opwarmt op zonnige dagen. Daarnaast 
wordt gebruik gemaakt van bewegingssensoren voor 
de verlichting, waardoor de energiebehoefte verder 
wordt verlaagd. 

Met twee duurzame kantoorpanden draagt Ouwehand 
Bouw zijn steentje bij aan het realiseren van de 
doelstellingen van het in 2015 gesloten Klimaatakkoord.

De eerste kraan van Ouwehand was blauw van kleur. Het was een tweedehandsje, aangeschaft voor de bouw van de 
bibliotheek in de Dwarsstraat in Katwijk. Later, in 1975 werd hij ook gebruikt voor de Woongebouw Cleyn Duin (later 
omgedoopt tot Vijverhof) het flatgebouw tegenover het gemeentehuis. Maar omdat de kraan daarvoor te kort was - 
de Vijverhof was immers zeker tien verdiepingen hoog - moest directeur Martin Ouwehand er een aantal elementen 
bijkopen. Voormalig uitvoerder Arend Meyvogel herinnert zich dat de kraan uit allemaal losse onderdelen bestond, die 
je in elkaar kon zetten. Een kraanmachinist was er in die tijd niet, een ‘gewone’ opperman bestuurde en bediende de 
machine. De kraan reed op een soort rails en erachter hing een dikke elektriciteitskabel. Als de kraan ging rijden, liep 
er altijd iemand bij om te zorgen dat die kabel netjes tussen het spoor lag en niet over de rails. Dat ging weleens mis, 
vertelt Arend en dan zat de hele bouwplaats opeens zonder stroom en licht. Aan de kraan zat een grote lamp van maar 
liefst 1.000 watt. Het soort licht waarvan een mens vlekken voor zijn ogen krijgt als hij erin kijkt. Arend was eens beton 
aan het storten, toen hij en zijn collega’s die volle bak licht in hun gezicht kregen. Een paar seconden zagen zij helemaal 
niets meer. Het was goed dat er een paar mensen ‘BUKKEN!’ riepen, want anders hadden ze de kubel met beton tegen 
hun hoofd gekregen. Een gelukkige afloop. Dat gold niet voor de kraan: die is omgevallen in een bouwput in Wassenaar.

Anekdote… 
       … Als een konijn in een koplamp

Uit de Katwijksche Post (1974).
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Ouwehand Bouw Groep 
Ouwehand Bouw Groep is de afdeling projectont-
wikkeling van Ouwehand. Hier worden potentiële 
bouwlocaties verworven om vervolgens de bouw-
bedrijven in Katwijk en Gorinchem daarop te laten 
produceren. Na de grondverwerving door Ouwehand 
of door een partner wordt zoveel mogelijk op OB2 
basis een product ontwikkeld, de engineering vindt 
in huis plaats, evenals het verkoopproces, maar wel 
met vaste partners. Op grote bouwlocaties wordt in 
het land veel samengewerkt met collega ontwikke-
laars als BPD Bouwfonds, ACK en Van Zessen Claer. 
In sommige gevallen nemen we het financiële risico 
van de klant voor een deel of geheel over. Ook hier 
zoeken we de meerwaarde voor de klant of voor 
onze eigen organisatie. Bij Ouwehand Bouw Groep 
werken zes medewerkers. 

Ouwehand Bouw (Katwijk en Gorinchem)
Ouwehand Bouw heeft bouwvestigingen in Kat-
wijk en Gorinchem. Het bedrijf ziet zichzelf niet als 
producent van huisvesting, maar als dienstverlener, 
die huisvestingswensen van klanten vervult. De 
ervaren werknemers kunnen met hun vakmanschap, 
specialisaties en engineering woonwensen vertalen 
naar goede huisvesting op maat. Respectvol samen-
werken met de klanten, de eindgebruikers en andere 
partners staat hierbij centraal. Daarnaast spelen 
innovatie, conceptueel werken, onder andere met de 
OB2 methode, en betrouwbaarheid een grote rol in 
de werkwijze van Ouwehand Bouw. 

Tijdens elke stap van het bouwproces is Ouwehand 
Bouw van toegevoegde waarde. Het bedrijf blijft 
zich ontwikkelen en kijkt bovendien verder dan de 
eigen voordeur. Maatschappelijk verantwoord on-
dernemen is vanzelfsprekend voor het bouwbedrijf. 
Dit uit zich onder andere in de participatie in het 
duurzaamheidsproject 20Duurzaam20, de duurza-
me kantoorpanden en betrokkenheid bij stichting 
Dorcas. Door goed werk te leveren, concurrerend te 
zijn en op respectvolle wijze met klanten en partners 
samen te werken weet het bedrijf zich al 75 jaar te 
onderscheiden.  
 
Ouwehand bouwt hoofdzakelijk woningen, maar ook 
bedrijfsgebouwen, en is daarbij altijd op zoek naar 
de meerwaarde die we kunnen bieden aan de klant. 
Jaarlijks bouwen we zo’n 600 woningen in Noord- 
en Zuid-Holland, Utrecht en Noord Brabant. De om-
zet van Ouwehand Bouw is in 2018 ca. € 70 miljoen.

Om ervoor te zorgen dat ook jongeren kunnen 
meebouwen in en aan de toekomst heeft Ouwehand 
Bouw een speciale afdeling opgericht, waar mbo- 
en hbo-studenten op praktijkgerichte wijze kennis 
kunnen maken met de bouwwereld. Bij Ouwehand 
Bouw Academie kunnen jonge talenten bijvoorbeeld 
een traineeship volgen. De trainees worden gedu-
rende zes maanden begeleid door een coach, terwijl 
ze kennismaken met verschillende afdelingen binnen 
het bedrijf, zoals projectontwikkeling, werkvoorbe-
reiding en uitvoering. 

Ook biedt Ouwehand Bouw Academie stage- en af-
studeerplaatsen aan studenten die in een inspirerende 
omgeving aan hun toekomst willen bouwen. Ook het 
Persoonlijk Opleidings Plan (POP) valt onder de  
Academie.

Ouwehand Bouw Plus 
In de jaren ’90 wordt de serviceverlening aan opgele-
verde projecten een zelfstandige activiteit. De service 
wordt gecombineerd met kleine verbouwingen met een 
klussenbus met twee man. Al snel wordt het business 
model om naast de service verlening te focussen op de 
grotere verbouwingen bij zakelijke klanten en de over-
heid. Inmiddels werken er 35 mensen bij Ouwehand 
Bouw Plus in Katwijk en Gorinchem. In 2015 is ook de 
Retailsector als klant toegevoegd na de overname van 
Bouwbedrijf Alkemade. We verbouwen nu winkels voor 
vrijwel alle grote supermarktbedrijven zoals Dirk, Deka, 
Lidl, Hoogvliet en Albert Heijn. De omzet is in 2018  
ca. € 15 miljoen.

Bouwbedrijf Alkemade Noordwijk
In 2014 neemt Ouwehand Bouwbedrijf Alkemade uit 
Noordwijk over en inmiddels is dit een zelfstandig 
onderdeel binnen het bedrijf. Net als Ouwehand kent 
Bouwbedrijf Alkemade een rijke historie. Het bouwbe-
drijf bestaat al sinds 1892 en door de krachten van de 
twee bedrijven te bundelen wordt historisch vakman-
schap gecombineerd met eigentijds management. De 
medewerkers van Bouwbedrijf Alkemade zijn gespecia-
liseerd in villabouw en luxe verbouwingen voor particu-
lieren. Zelfs tijdens de bouw is voor de klant nog alles 
mogelijk, geheel anders dan bij de woningbouw waar 
alles zoveel mogelijk in modules wordt geprefabriceerd. 
Bouwbedrijf Alkemade levert traditioneel vakwerk. Door 
een gedegen voorbereiding, vakmanschap en een hoge 
kwaliteitsnorm worden er jaarlijks mooie villa’s en fraaie 
luxe verbouwingen naar volle tevredenheid van de klan-
ten gerealiseerd. Bij Bouwbedrijf Alkemade werken tien 
mensen en de omzet in 2018 is ca. € 4 miljoen.

Met deze vier pijlers, Ouwehand Bouw Groep, Ou-
wehand Bouw, Ouwehand Bouw Plus Onderhoud en 
Bouwbedrijf Alkemade Noordwijk, staat Ouwehand 
Bouw na 75 jaar als een huis. Alle divisies zullen de 
komende jaren vol enthousiasme verder bouwen aan 
mooie projecten. 

       DE DIVISIES VAN  
     OUWEHAND BOUW  &VASTGOEDREALISATIE

ALS WILLEM OUWEHAND IN 1943 ZIJN BEDRIJFJE BEGINT, KAN HIJ 
NIET VERMOEDEN DAT HET BEDRIJF 75 JAAR LATER IS UITGEGROEID 
TOT DE COMPLETE BOUWONDERNEMING DIE HET ANNO 2018 IS.  
HET BEDRIJF BESTAAT INMIDDELS UIT VIER DIVISIES, DIE ELK HUN 
EIGEN GEZICHT HEBBEN.
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Rijnsburg | Fix&Fisch

Alkmaar | Jaagpad

Haarlem | Pim Mulier woontoren

Leiden | Groenoord

Schagen | De Hoep

Den Haag | Kop van Laak
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Valkenburg | Dorpshuis

Noordwijk | Villa Van der Plas Boerhaveweg

Leiden | Rapenburg restauratie

Den Haag | Eisenhowerlaan

Wist u dat… 
… begin 2018 de bouwproductie 
in Nederland weer het topniveau 
bereikte van 2008 (voor de crisis)?
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Voordat het gebruik van kranen in zwang 
raakte, was de lift een belangrijk instrument 
in de bouw. Het waren vrije valliften, die 
handmatig werden bediend met twee hendels. 
Remblokjes waren er nog niet. Om te zorgen 
dat de lift op de juiste hoogte stopte, gold 
het volgende systeem: iemand stak zijn voet 
buiten de steiger en als het liftblad tegen 
zijn schoenzool kwam, wist de man beneden 
dat hij de boel tot stilstand moest brengen. 
Stenen, kruiwagens, alles werd zo naar boven 
getransporteerd. In strijd met alle reglementen 
stapten er soms ook personen op: jonge 
gasten met een sterke maag die met een 
noodgang naar beneden kwamen, om pas vlak 
boven de grond weer af te remmen. En toen 
Ouwehand Bouw bezig was aan de flats aan de 
Heinsiusstraat in Katwijk, heeft iemand er bij 
wijze van geintje zelfs een keer een geit van het 
tegenover gelegen weiland met de lift omhoog 
gestuurd. Al met alw vereiste het bedienen van 
zo’n lift een bepaalde behendigheid. 

Voormalig uitvoerder Arend Meyvogel weet nog 
dat elektricien Zuyderduyn uit de Voorstraat 
zijn vaardigheden daarin wat overschatte. 
“Laat ons dat nou doen”, zeiden Meyvogel 
en zijn collega’s, maar hij stond erop om zijn 
materialen zelf naar boven te hijsen. Wat 
volgde, was een soort Comedy Capers-achtige 
voorstelling. Zuyderduyn legde al zijn pijpen 
op het blad, stuurde de lift omhoog, maar liet 
hem iets te laag stoppen. Daarna pakte hij de 
verkeerde hendel en in plaats van het laatste 
stukje omhoog, ging de lift weer helemaal naar 
beneden. Zuyderduyn, zwetend, probeerde het 
nog een keer. Weer mis. Inmiddels had zich 
een aardig publiek verzameld en toen sloeg de 
nervositeit bij de elektricien definitief toe: daar 
ging de lift, heen en weer, omhoog en omlaag, 
nog een keer, bossen pijpen vielen eraf. Onder 
luid gejoel van de rest van de aanwezigen - 
alsof ze erop hadden zitten te wachten. 

Anekdote… 
       … Bouwliftperikelen






